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Glasilo grada Kraljevice

NOVA VIZURA
KRALJEVICE

20 godina Dječjeg vrtića
„Orepčići“ Kraljevica 

In memoriam: Mijo Liković, 
župnik emeritus



Dragi sugrađani,

na žalost ovaj uvodnik 
moram započeti tužnom 
vijesti. Napustio nas 
je naš velečasni mons. 
Mijo Liković koji je pune 
33 godine darivao sebe 
kroz svećeništvo našoj 
crkvi Svetog Nikole, ili 
pak punih 45 godina 
života liječio duše nas 
kraljevičana. To je veliki 
gubitak za ovaj grad, 
za ljude, zajednicu, za 
čitav niz generacija koje 
su odrastale, sazrijevale 
i živjele u skladu s 
crkvom, vjerom, u skladu s poslanjem i naukom kojeg je 
baštinio naš Mijo. Kao što se to dešava kada odlaze posebni 
ljudi, za njima ostaje velika praznina. Mons. Liković dobio 
je za sve što je za života činio Nagradu Grada Kraljevice za 
životno djelo. To je iskaz priznanja kojim je Grad nastojao 
pokazati poštovanje i zahvalu. Kažem nastojao, jer sam 
siguran da nijedna nagrada, priznanje i plaketa ne može 
ni u najmanjem dijelu obuhvatiti životne dosege našeg 
monsinjora, koje je dijelio s nama. U meni se miješa osjećaj 
tuge zbog ovozemaljskog gubitka, ali i radosti i nade jer 
smo imali priliku i Božji blagoslov dijeliti vrijeme i život s 
posebnim čovjekom. Razmišljajući o našem vlč. Miji misli 
uvijek nalaze blagost, mir, smirenost, dobrotu, poniznost, 
skromnost, razumijevanje, ljubav i ponos koji je zadržao 
i nosio na osobit način iako ga životni put nije mazio, 
iako je za života doživio nepravde, iskušenja, žrtve pa i 
mučeništva. Sav je taj križ nosio na miran, uspravan, snažan, 
a istovremeno dostojanstven način zahvalan Bogu na svemu 
što mu je podario. Njegov odgovor bio je njegov životni 
put, njegov odgovor je Isusova ljubav koju je čuvao i Božji 
blagoslov. Taj odgovor jest nada i svima nama koji ostajemo 
ovdje na ovom svijetu, toliko potrebna.

 Dragi moji sugrađani pred Vama je 47. broj našeg 
“Frankopana“, slobodno možemo reći ljetni broj, jer već 
smo ušli “u more“, škola je završila i malo pomalo ulazimo 
u ljetni labirint sunca, mora, vrućina, bijega od vrućina, 
zabava i manifestacija, rekao bih ulazimo u razdoblje ipak 
opuštenijeg ritma ili bar pokušaja da svoj ritam prilagodimo 
uvjetima ljeta. 

 A uvjetima ljeta nastojali smo na najbolji način  
približiti i ovogodišnje “Leto va Kraljevici“, po mojoj procjeni 
najbogatije ponudom u posljednjih nekoliko godina, s 
tendencijom podizanja u kvalitativnom i sadržajnom 
smislu. Iz godine u godinu sve veći zanos, energija i trud svih 
koji sudjeluju u procesima organizacije, od pojedinačnih 
doprinosa Vas građana, mjesnih odbora, udruga, sportskih 
klubova, društava, stručnih tijela, turističke zajednice, do 
samog Grada rezultira činjenicom da “Leto va Kraljevici“ 
postaje i jest jaka točka prepoznatljivosti Kraljevice. 
Ovogodišnji program započeo je neslužbeno na najbolji 
način, sjajnim koncertom klape Sveti Juraj Hrvatske ratne 
mornarice u pratnji orkestra Hrvatske ratne mornarice, a 
nastaviti će se bogatim sadržajima u kojima ćemo zajedno 
uživati u raznolikosti ponude u kojoj će vjerujem svatko 
naći nešto po svom ukusu. Regata krstaša, ribarska fešta, 
„Dagnjada“, “Oluja na Kvarneru“, „Tira Tira“, “Petrova 
na Bakarcu“, “Križišćanska noć“, fešte, proslave, izložbe, 

kazališne predstave, koncerti eminentnih umjetnika i 
pjevača poput Radojke Šverko, Đanija Stipaničeva,  fešte 
na rivi uz Jasmina Stavrosa, “Begine“, “Mejaše“…Sve je to 
dio ponude koju ove godine stavljamo na Vaš i naš ljetni 
programski meni koji u potpunosti možete vidjeti na 
posljednjoj stranici ovog broja.

 Kroz ovaj broj “Frankopana“ upoznati ćemo Vas 
sa svim aktualnim temama na području grada, a ja ovdje 
u uvodniku koristim priliku kao gradonačelnik iznijeti 
zadovoljstvo i optimizam glede procesa u i oko grada, i 
vremena koje je pred nama. Veliki broj pokrenutih projekata 
od kojih su neki već i realizirani, ili su u vrlo visokom 
stupnju realizacije stvaraju poticajno okruženje, okruženje 
koje provocira nove projekte i nove ciljeve, okruženje koje 
nas drži zadovoljnima ali i budnima, odgovornim pred 
Vama građanima i potiče nas da budemo iz dana u dan 
bolji i predaniji u svom radu kako bi iskoristili sve prilike i 
mogućnosti koje se otvaraju pred svima nama zajedno. 

 Projekt “Putovima Frankopana“ (20 milijuna 
kuna) ulazi u završnu fazu i ovih dana ćemo po obavljenoj 
javnoj nabavi odabrati izvođača za uređenje okoliša dvorca. 
U stalnom smo kontaktu i komunikaciji sa svim tijelima od 
Ministarstava, regulatornih tijela za provedbu EU fondova, 
Primorsko goranskom županijom kako bi projekt valorizirali 
na najbolji mogući način za Grad. Koristim priliku zahvaliti 
se Ministarstvu regionalnog razvoja na sredstvima pomoću 
kojih se u bitnome smanjuje udio financiranja grada u 
obveznom djelu , a istovremeno koristimo dodatne poticaje 
ministarstva kulture (380.000 kn) za sanaciju onih dijelove 
atrija dvorca koji nisu u obuhvatu navedenog projekta. 

 Projekt nova “Lučica Carovo“ (7,5 milijuna kuna) 
financirana gotovo u potpunosti sredstvima Ministarstva 
pomorstva prometa i infrastrukture pri samom je kraju, kao 
i projektna dokumentacija usklađena s konzervatorskim 
zahtjevima za novo parkiralište iznad lučice, dok najesen 
pokrećemo uređenje postojećeg parka i projektiranje, 
odnosno izgradnju novih stepenica koje će povezivati 
dvije novouređene lokacije Dvorca Frankopan i Lučice 
Carovo tvoreći tako novi jedinstveni prostor kojim se slika 
Kraljevice mijenja. 

 Energetska obnova Osnovne škole u vrijednosti 
od 3,5 milijuna kuna financirana sredstvima iz EU fondova 
putem poziva Ministarstva regionalnog razvoja, sredstvima 
Primorsko goranske županije kojoj zahvaljujem na odličnoj 
suradnji i operativnoj provedbi projekta i sredstvima Grada 
Kraljevice završena je početkom ove godine i škola je danas 
obnovljena u novom ruhu na korist i ponos našoj djeci, 
učiteljima i svima nama. Slijedi uređenje sportskih igrališta 
pored škole. 

 Na zadnjoj sjednici Gradskog vijeća Grada 
Kraljevice donesena je Odluka o ustupanju zemljišta, 
odnosno o potpisivanju Sporazuma o prijenosu prava 
vlasništva nad novoformiranom katastarskom česticom koja 
je u vlasništvu grada APN-u. Očekuje nas potpis Ugovora 
s APN-om i početak gradnje POS-ovih stanova i novog 
centra Šmrike. Također smo prijavili projekt novog dječjeg 
parka u vrijednosti od 300.000 kn na EU financiranje na 
lokaciji u sklopu novog centra Šmrike. 

 U izradi je projektna dokumentacija i konzervatorska 
studija za prijavljeni projekt obnove Ljetne pozornice-
Trg Zrinski u vrijednosti od 3,75 milijuna kuna, gdje po 
dinamici očekujemo realizaciju projekta do polovice 2021. 
godine. 
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 “Otvorili“ smo projekt “Uređenje plaže i šetnice 
Oštro“ (3 milijuna kuna) na potezu uz more od Lipice do 
ulaza u kamp po fazama. Kroz tri faze i uz vanjske pomoći 
financiranja (ministarstva, EU) planiramo u potpunosti 
ovaj dragulj Kraljevice urediti i obnoviti, a trenutno se vrlo 
intenzivno radi na pripremi dokumentacije (maritimna 
studija, glavni projekt). U tijeku je obnova pomorskog 
dobra. Nakon što smo lani obnovili gotovo sve kupališne 
rive na Oštru i Velu plažu na Carovu, ove godine nastavljamo 
ulaganja kroz sanaciju i uređenje glavnog kupališta na Oštru 
(lukobran i sunčalište) i kupališta na Bakarcu u vrijednosti 
od 1,5 milijuna kuna odobrenih putem javnog poziva 
Ministarstva pomorstva prometa i infrastrukture. 

 Odradili smo IV. izmjene Prostornog plana Grada 
Kraljevice kako bi se sve uskladilo i pripremilo za najveći 
projekt koji nas očekuje “Aglomeracija Kraljevica“ u 
vrijednosti od oko 150 milijuna kuna. Suvremeni pročistač, 
37 km sustava kanalizacije i 17 km vodovoda jest obim posla 
koji nas očekuje zajedno s partnerima Ministarstvom zaštite 
okoliša i energetike, Hrvatskim vodama, KD VIK Rijeka uz 
70% financiranja iz EU izvora. 

 Energetska obnove Doma kulture i sporta, 
proširenje groblja Kraljevica po fazama, pješačka staza 
uz more u Nerizu, besplatni Internet na području Grada, 
nabavka nove komunalne opreme, novo reciklažno dvorište, 
uređenje sportskih igrališta pored Osnovne škole su također 
projekti na kojima aktivno radimo. Kada tome pridodamo 
ulaganja u prometnu infrastrukturu gdje nas očekuje 
nakon Kaline i Podbanja 1, dionica Podbanj 2, sanacija 
oborinskih voda i rekonstrukcija Randićeve ulice, realizacija 
projekta nove ceste Oštro vrlo je očito kolika je projektna 
lepeza i obim posla koji smo si zadali. Kada realiziranim 
projektima u protekle dvije godine pridodamo one što nas 
očekuju, pokrenute bilo kroz izradu dokumentacije ili već i 
konkretno na terenu i kada sve to pretvorimo u financijska 
ulaganja dolazimo do investicija u vrijednosti od oko 250 
milijuna kuna na području grada u 6,7 godina. Uzimajući 
u obzir proračunske kapacitete grada i činjenicu da se svi 
navedeni projekti u značajnom obimu oslanjaju na vanjske 
pomoći, odnosno sredstva iz EU fondova, ministarstava, 
županije, opseg poslova, znanje, umijeće i vještina gradske 
administracije u financijskom zatvaranju investicija i 
osiguravanju sredstava za provođenje projekata, kao i 
operativnom provođenju samih projekata jest prevažna. 

 Uza sve nabrojeno uspijevamo ulagati u ljude, i to je 
nešto što me posebno raduje i na što sam osobito ponosan. 
Ulaganje u djecu je nešto što se višestruko vrati. Ulaganja 
u vrtić, osnovnu školu kroz besplatne udžbenike, razne 
programe, stipendije, nagrade, vannastavne aktivnosti, 
prijevoz, potpore za novorođenu djecu koje smo podigli s 
1200 kn na 2000 kn, pokrivanje javnih potreba u socijalnoj 
skrbi i zdravstvu jest i mora biti visoko na listi prioriteta 
ovog grada.

 Na kraju ovog uvodnika u novi broj “Frankopana“ 
i na početku još jednog dugog toplog ljeta želim Vam da 
pronađete svoje vrijeme za odmor, more, za sve one užitke 
koje nam samo ljeto može priuštiti i da pronađete sebe u 
nekoj od manifestacija koje smo pripremili za Vas kroz 
program “Leta va Kraljevici“.

VAŠ GRADONAČELNIK 
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BAKARAC
Tekst: Elizabeta Golob, predsjednica VMO Bakarac

Došlo je i teplo vrime pa smo krenuli u radne akcije. Ovo 
leto smo se odlučili da malo uredimo i naš JOG ki je uz staru 
bakaračku školu ka je sa prestankom rada prenamijenjena u 
glavno okupljalište Bakarčana. Kako sve manje ima starih 
naših tako se i to počelo gubit. Odlučili smo puni volje da se 
to ne zatare i da pokušamo makar malo vratit onaj sjaj...da 
ne bi sve ostalo u sjećanjima…

Sredil se okoliš JOGA, staza za boće kao i sama unutrašnjost 
objekta. Najviše od svega vredi trud svih ki su uložili taj 
dan...Nismo neki vrsni majstori ali sa voljom i ljubavi sve se 
more...da još naglasim ovo ni jedina akcija na JOGU bit će 
ih još...svi su dobro došli...

VMO BAKARAC se još jednom zahvaljuje Gradu Kraljevici, 
Gradonačelniku Daliboru Čandrliću i zamjenici Pauli 
Vučković koji nam izlaze u susret...veliko hvala i svim 
volonterima za sav trud uložen ne samo u ovu akciju nego u 
sve za bolji i lipši Bakarac.

KRALJEVICA
Tekst: Katica Bajčić, predsjednica VMO Kraljevica

Mjesni odbor Kraljevica u proteklom periodu prikupljao 
je ideje i prijedloge za razne aktivnosti. Mjesnom odboru 
su se pridružila dva nova člana, a to su Suzana Baus Rakić 
i Božidar Sotošek. Pripremamo program aktivnosti za 
nadolazeće razdoblje te će građani o  svemu biti obavješteni 
na vrijeme. Obzirom da nekolicina građana nije upoznata 
s načinom rada mjesnog odbora imam potrebu napisati 
da svi članovi mjesnog odbora isključivo su volonteri te 
za vrijeme, trud i znanje uloženo u aktivnosti ne dobivaju 
nikakav honorar.

Dobra suradnja s gradom i ostalim djelatnostima na 
području grada nastavlja se kroz cijelo razdoblje te se trudimo 
problematiku građana čim prije proslijediti nadležnima 

kako bi se i nastali problemi riješili čim prije. Otvoreni 
smo za sve vaše prijedloge, sugestije , pohvale i žalbe, a iste 
možete poslati putem e-mail adrese mokraljevica@gmail.
com i na facebook stranicu VMO Kraljevica.

KRIŽIŠĆE
Tekst: Anita Bosco, predsjednica VMO Križišće

Zimski period obično je vrijeme hibernacije, no VMO 
Križišće nije u potpunosti mirovao. U tom smo periodu 
opetovano organizirali tajlandsku masažu za mještane 
Križišća i okolnih mjesta. U mjesecu darivanja posjetili 
smo nekolicinu potrebitih mještana te ih obradovali malim 
poklonima, ali još više ljudskom pažnjom i empatijom. 
Osluškivali smo i pratili ono što tišti naše mještane, a to su 
uglavnom komunalni problemi. I već početkom proljeća 
krenulo se s malim komunalnim zahvatima – uredila se 
autobusna čekaonica u Velom Dolu, krenuli su radovi na 
uređenju prostorije Boćarskog kluba „Križišće“, obojane 
su klupe u Velom Dolu. U travnju je održan sastanak 
sa zainteresiranim građanima kojem je prisustvovao  
gradonačelnik Grada Kraljevice i na kojem su građani imali 
priliku prezentirati svoje ideje, ali i izreći kritike. I to je 
tek početak, planirano je još nekoliko manjih komunalnih 
zahvata uz sudjelovanje mještana, članova VMO Križišće, 
ali i svesrdnu pomoć Grada Kraljevice, bez koje se sve ovo 
ne bi moglo realizirati.

Aktivnosti mjesnih odbora

Aktivnosti mjesnih odbora



Aktualnosti

Grad Kraljevica povećao 
novčane potpore za
novorođenu djecu

Tekst: Nataša Ružić

Grad Kraljevica je u cilju poticanja rasta nataliteta 
u 2019. godini te s ciljem osnaživanja potpomoći 
obiteljima povećao potpore za novorođenu djecu 
i to u iznosu od 2.000,00 kuna. Navedeno pravo 
ostvaruju roditelji, odnosno posvojitelji ili skrbnici 
sa stalnim prebivalištem na području Grada 
Kraljevice.

Novčana potpora za rođenje djeteta samo je 
jedna od mjera koje se kontinuirano provode na 
području Grada Kraljevice. U proračunu su i ove 
godine predviđena značajna sredstva za djecu i 
mlade. Svake godine sufinanciramo logopeda, 
produženi boravak u školi, vannastavne 
aktivnosti, tečaj sigurnosti u prometu u OŠ 
Kraljevica, te redovito pomažemo učenike iz 
obitelji slabijeg imovinskog stanja u odlasku na 
izlet, terensku nastavu i slično. Osigurani su i 
besplatni udžbenici i likovne mape za sve učenike 
OŠ Kraljevica. 

Uvjeti za isplatu ove novčane pomoći ostaju 
nepromijenjeni. Pravo na novčanu pomoć imaju 
roditelji koji imaju prijavljeno stalno prebivalište 
na području Grada Kraljevice i čije je dijete 
prijavljeno na području Grada nakon rođenja, a 
može se ostvariti do navršenih 12 mjeseci života 
djeteta.
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ŠMRIKA
Tekst: Vilijana Kinkela, tajnica VMO Šmrika

Od našeg zadnjeg javljanja u siječnju ove godine u ovom 
glasilu, Vijeće mjesnog odbora održalo je dvije sjednice na 
kojima je usvojeno Izvješće o radu za drugo polugodište 
prošle godine i predložene aktivnosti za razdoblje koje 
je pred nama. Uvažavajući prijedloge Šmričana i ističući 
vlastita zapažanja, izdvojili smo one krupnije koje su vezani 
uz prometnu komunikaciju s Jadranskom magistralom. 
Postoji niz prijedloga od proširenja Jadranske magistrale do 
izrade pješačkog pothodnika ispod prometnice, ali završnu 
riječ treba dati struka i mjerodavne službe Hrvatskih cesta 
što ukazuje na to da će morati pričekati na rješenje ovog 
problema. Upriličili smo radni sastanak s gradonačelnikom 
Daliborom Čandrlićem. 

Mjesni odbor je pokrenuo inicijativu i obavljeni su razgovori 
s predstavnicima nadležnih institucija za uvođenjem 
organiziranog produženog boravka učenika u Područnoj 
školi u Šmriki, jer se početkom svake školske godine u prvi 
razred upisuje sve veći broj učenika a Grad Kraljevica ima 
najveći prirast stanovništva (pri tom se ne misli na prirodni 
prirast, već doseljavanje stanovništva) u Primorsko-
goranskoj županiji, od čega veliki dio otpada na Šmriku. U 
posljednje dvije godine je svega 1% učenika upisan u školu 
u Šmriki, a ostatak u Osnovnu školu u Kraljevici. Zbog ovog 
alarmantnog podatka i činjenice kako će ove, 2019. godine 
iz Šmrike krenuti 22 prvašića potaknuli smo pitanje o 
mogućnostima organiziranja produženog boravka učenika 
u šmričkoj školi koja ove godine obilježava 125. obljetnicu 
svog rada i postojanja. Iz razgovora s ravnateljem škole i 
gradonačelnikom Grada Kraljevice dobili smo saznanja 
kako postoji dobra volja i takve mogućnosti, ali će o svemu 
donijeti odluku roditelji prvašića nakon provedene ankete.

Uz navedene komunalne i tehničke poslove u nadležnosti 
Mjesnog odbora, sudjelovali smo i u društvenim 
aktivnostima uključivši se u tradicionalne običaje našega 
kraja u vrijeme maškara, obilježavanju Međunarodnog 
Dana žena i organizaciji nabavke sadnica i cvijeća za 
mještane namijenjenih uljepšavanju njihovih okućnica, 
vrtova i balkona. Povodom međunarodnog praznika, 

Dana žena, u Društvenom domu „Ivica Turina“ organizirana 
je kazališna predstava koja je privukla više od 100 gledateljica 
i gledatelja. U izvedbi Udruge u kulturi „SCENOPOLIS“ iz 
Rijeke odigrana je komedija  „50 nijansi fuksije“.

Buđenje proljeća potaknulo nas je da mještanima 
omogućimo nabavku sezonskih i trajnih cvjetnica za 
okućnice i balkone, presadnica povrća i vrtnih biljaka kojim 
su ukrasili i oplemenili dvorišta svojih kuća i tako uljepšali 
vizualni dojam našeg mjesta.

„Šmrički samanj“ neće se kao do sada održavati svake 
četvrte subote u mjesecu na platou ispred Društvenog doma 
jer je taj prostor postao neadekvatan pa će povremeno 
tijekom radnih dana u tjednu i subotom prodajni štandovi 
robe široke potrošnje i proizvoda domaćih OPG-ova biti 
smješteni peko puta zgrade mjesne pošte. Sajam se tako 
neće održavati u dosadašnjem obliku već će biti primjereniji 
zahtjevima mještana.

Povećane novčane potpore za novorođenu djecu
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Tekst: Igor Konjević

Zamjenica gradonačelnika Paula 
Vučković i predsjednica Gradskog 
vijeća Grada Kraljevice Vesna 
Špalj u Gradu su krajem mjeseca 
veljače ugostile predstavnice 
novoosnovanog Savjeta mladih 
- zamjenicu predsjednice Lorenu 
Peranić i Anu Borić. Glavna tema 
prvog radnog sastanka bio je 
program “Leta va Kraljevici 2019.”
“Želja je bila predstavnike Savjeta mladih uputiti u 
rad Grada Kraljevice, koji im je kao institucija na 
raspolaganju i kojem se uvijek mogu obratiti. Oni 
su važan kotačić, dio grada i mogu mu dati jednu 
dodatnu vrijednost. Također, željeli smo ih upoznati s 
našom manifestacijom Leto va Kraljevici koja se bliži 
te čuti njihove ideje, prijedloge i sugestije”, naglasila je 
Vučković.

“Kod pokretanja Savjeta mladih i slaganja njihovog 
plana spomenuli smo im i Leto va Kraljevici na što su 
nam oni rekli kako na manifestaciji nema programa za 
mlade. Stoga smo željeli čuti njihove ideje kako bismo 
mlade zadržali na ljetnim događanjima u Kraljevici”, 
poručila je Špalj.

“Kroz cijelu godinu imamo manifestacije i aktivnosti 
i voljeli bi da oni doprinose svojim idejama i obogate 
te sadržaje. Naša je želja da nam dođu s idejama i da 
organiziraju različite događaje, radionice, edukacije. 

Radni sastanak Savjeta mladih

Radni sastanak Savjeta mladih

Možda i da osmisle neku svoju manifestaciju, a mi 
ćemo im uvijek pružati podršku, kako materijalno tako 
i operativno”, poručila je Vučković.

Želje Grada Kraljevice, po svemu sudeći, lako bi 
se mogle ostvariti, jer planova i ambicija mladim 
Kraljevičanima ne nedostaje.  “Želimo poticati sportske 
aktivnosti. Voljeli bi primjerice postaviti umjetnu 
stijenu, gdje bi se mladi mogli rekreirati. Također 
želimo poticati nezavisnu kulturu pa planiramo 
organizirati koncerte. Posebnu pažnju želimo usmjeriti 
na najmlađe i najstarije. Za učenike bi u suradnji 
sa školom voljeli organizirati tribine o vršnjačkom 
nasilju, a za umirovljenike druženje uz živu glazbu. 
Također, smatramo da kroz različita predavanja treba 
staviti naglasak na promicanje zdravog načina života”, 
poručila je Peranić.

Grad Kraljevica
poziva sve zainteresirane građane koji 
imaju POTREBU ZA KORIŠTENJEM 
SOCIJALNE USLUGE POMOĆI U KUĆI da 
se jave u gradsku upravu Grada Kraljevice 
kako bi se napravio popis potencijalnih 
korisnika.

Više informacija možete dobiti na broj 
telefona 282-465 ili putem e-maila ana.
prodan@kraljevica.hr.
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GRAD KRALJEVICA 

Pravilnim gospodarenjem otpadom 
i odvojenim sakupljanjem otpada 
može se bitno smanjiti količina 
otpada kao i smanjiti troškovi 
zbrinjavanja otpada jer otpad 

može biti korisna sirovina za nove 
proizvode.

IZDVOJITE OTPAD KOJI 
SE MOŽE RECIKLIRATI I 

ODLAŽITE GA U 
POSUDE NAMIJENJENE 

TOJ VRSTI OTPADA.

Otpad za reciklažu potrebno je 
pravilno odložiti. 

- plastičnu, metalnu i tetra ambalažu
isprazniti od sadržaja, ukoliko je
moguće isprati je iznutra, ukloniti
nepoželjne tvari (pluto, plastični
dijelovi), istisnuti zrak i složiti na
način da zauzimaju čim manje
prostora;

- staklenu ambalažu isprazniti i
isprati, ukloniti čepove;

- kartonske kutije preklopiti i složiti
da zauzimaju čim manje prostora,
ukloniti nepoželjne tvari (ljepljive
trake, plastiku, stiropor), paziti da
karton ili papir ne budu zauljeni ili
onečišćeni na bilo koji način.

PLASTIKA DA

• polietilenske vrećice, folije
• boce za jestivo ulje,

destiliranu vodu, sredstva
za čišćenje i pranje,
kozmetiku, lijekove

• čaše i posude za jogurt,
sireve i slično (oznake PS i
PP)

• pjenastu ambalažu kao
podložak za prehrambene
proizvode, zaštitna
ambalaža od stiropora,

• proizvodi od plastike kao
boce za napitke, čepovi,
plastični tanjuri, pribor za
jelo i slično (oznake PE-
HD, PP, PVC, PS, PET i
slično)

PLASTIKA NE

• plastičnu ambalažu koja
sadrži otrovne tvari kao
ostaci motornih ulja,
pesticida, herbicida, otrova
i slično

• celofan
• CD, DVD i ploče

STAKLO DA

• Boce i staklenke

STAKLO NE

• prozorska i automobilska
stakla

• žarulje i fluorescentne
svjetiljke

• porculanski i keramičarski
predmeti

METAL DA

• prazne metalne doze
alkoholnih i bezalkoholnih
napitaka

• prazne limenke
prehrambenih proizvoda,
manji metalni predmeti

METAL NE

• limenke s ostacima boja,
lakova i ulja

• limenke s ostacima
kemikalija

• boce i limenke zapaljivih
tekućina

• nemetalna ambalaža
• doze i limenke pod tlakom

(sprejevi, dezodoransi)

TETRA AMBALAŽA DA

• ambalaža za mlijeko i
mliječne napitke, voćne
sokove, vodu, umake, juhe,
pudinge, sladolede, sireve i
vina

TETRA AMBALAŽA NE

• višeslojna ambalaža za
lijekove

PAPIR DA

• novine, časopisi, katalozi
• bilježnice, knjige, slikovnice
• pisaći papir, papirnate

vrećice pisma
• karton, kartonske kutije,

kartonski fascikli

PAPIR NE

• indigo papir, fotografije,
foto papir

• prljavi papir, gumirane
etikete, pelene

• plastificirani papir,
papirnate maramice

Izdvajanje otpada
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KD ČISTOĆA d.o.o. RIJEKA

Što je glomazni otpad ?

Glomazni otpad je predmet ili tvar koju je zbog 
volumena i/ili mase neprikladno prikupljati u sklopu 
usluge prikupljanja miješanog komunalnog otpada, 
a koji je sukladno Zakonu o održivom gospodarenju 
otpadom (NN 94/13, 73/17, 14/19) zabranjeno 
odlagati na javnim površinama.

Naputak o glomaznom otpadu (NN 79/2015) 
definira popis vrsta predmeta i tvari koji se smatraju 
krupnim (glomaznim) komunalnim otpadom:

• KUPAONSKA OPREMA - kada (plastična, 
fiberstaklena, metalna i sl.), tuš kada, sauna, 
kada za djecu, kupaonski ormar i police, zavjesa 
ili pregrada za tuš ili kadu, nosač zavjese (karniša), 
umivaonik, toalet i bide (školjka i daska), slavina 
za vodu, nosač tuša i crijevo za tuš, stalak za 
ručnike i sl., ogledalo.

• STVARI ZA DJECU - krevet za dijete, stolica i 
hodalica za dijete, veće igračke, dječja kolica, 
auto sjedalica za dijete.

• PODNE OBLOGE - tepih, laminat, linoleum, 
parket, krzno i sl.

• NAMJEŠTAJ - ormar, komoda, ladičar, vitrina, 
noćni ormarić i sl., polica (npr. ugradbena, 
samostojeća, zidna i sl.), stol (npr. radni, za 
računalo, kuhinjski, za blagovaonu, toaletni i sl.), 
stolac, klupa, barska stolica, zidni/stolni sat većih 
dimenzija, daska kod uzglavlja kreveta, stalak 
(stolni, zidni za npr. tv/hi-fi), fotelja, naslonjač, 
krevet, tabure, madrac, nadmadrac, podnica 
kreveta, okvir za sliku većih dimenzija, prozorske 
zaštitne rešetke i grilje, sobne pregrade.

• KUHINJSKA OPREMA - kuhinjski elementi 
(ugradbeni, samostojeći i dr.), sudoper, radna 
površina, šank.

• VRTNA OPREMA - ograda i vrata, vrtni 
namještaj, vrtni alat, strojevi za vrt (tačke, 
kosilica i sl.), sjenica za vrt (rastavljena na dijelove 
dimenzija pogodnih za prijevoz), drvo (izrezano 
na dimenzije pogodne za prijevoz), posuda (za 
npr. cvijeće) i postolje/nosač većih dimenzija, 
vrtni ukrasi većih dimenzija, vrtna klupa, crijevo 
za vodu, oprema za razvođenje vode te posude 
za zalijevanje bilja, ljuljačka, suncobran i stalak 
za suncobran, sklopivi bazen, roštilj.

• OSTALI GLOMAZNI OTPAD - rolete, žaluzine, 
tende i sl., ljestve i samostojeće stepenice, zavjese 
i nosači zavjesa, vrata (npr. sobna, ulazna i dr.), 
staklo (okno), prozor, prozorski okvir, invalidska 
kolica, dekorativni predmeti većih dimenzija, 
oprema za kućne ljubimce većih dimenzija 
(akvarij, žičani kavez, i sl.), sprave za vježbanje 
i veća oprema za sport i rekreaciju (bicikl, daska 
za jedrenje/jahanje na valovima, kajak, kanu, 
pedalina i sl.), radijator, kante i posude većih 
dimenzija, tapete, daska za glačanje, okvir za 
sušenje rublja.

Što NIJE glomazni otpad ?

GLOMAZNIM OTPADOM iz kućanstava 
NE SMATRA SE : 

• građevinski otpad - beton, opeka, crijep, 
pločice, keramika, građ. materijali od azbesta i 
gipsa, šuta… 

• opasni otpad, električni i elektronički otpad, 
otpadne gume, otpadna vozila, otpadne baterije 
i akumulatori….

• Ambalaža i ostaci od npr. boja, motornog ulja, 
pesticida (kante, kanisteri...)

Otpad koji se ne smatra glomaznim otpadom iz 
kućanstva sakuplja se i zbrinjava putem ovlaštenih 
sakupljača ili koncesionara. Građani su dužni 
pridržavati se navedenih naputaka kako bi se 
izbjegle nepotrebne reklamacije i nesporazumi, te 
onečišćenje javnih površina.

Kako prijaviti potrebu odvoza ?

Potreba odvoza glomaznog otpada prijavljuje se 
ispunjenim zahtjevom na web stranici Vaše Jedinice 
lokalne samouprave, ili se zahtjev može osobno 
dostaviti u prostorije Vaše JLS,  pri čemu se obavezno 
daju slijedeći podaci:

• točna adresa (lokacija) s koje se odvozi glomazni 
otpad,

• prezime i ime vlasnika građevine (korisnika) na 
toj lokaciji,

• šifru korisnika (nalazi se na računu),

• kontakt telefon (e-mail adresa) na koji će se 
povratno javiti točan datum preuzimanja, 
okvirnu količinu i sadržaj glomaznog otpada.

PRIKUPLJANJE GLOMAZNOG OTPADA NA 

OBRAČUNSKOM MJESTU DO 2 m³ JEDNOM GODIŠNJE

PRIKUPLJANJE GLOMAZNOG OTPADA
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Društvo DDK Grada i Brodogradilišta 
Kraljevica organizira akcije darivanja 

krvi prema slijedećem planu:

20. srpnja 2019.

19. listopada 2019.

Akcije će se održati u prostorijama Hotela 

Kraljevica od 8:00 do 12:00 sati. 

Pozivamo darivatelje krvi i sve koji to žele 

postati da se odazovu akcijama i daruju 

ono najvrijednije – krv!
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Djelatnici Jedinice lokalne samouprave zahtjev 
prosljeđuju KD Čistoća d.o.o. Rijeka na daljnju 
obradu i postupanje.  

O točnom terminu odvoza, a koji se predviđa u roku 
od 15 dana od prijave, korisnici će biti obaviješteni 
od strane KD Čistoća d.o.o. pravovremeno nakon 
provjere točnosti podataka, provjere urednosti 
plaćanja računa i nakon izrade plana sakupljanja. 
Nije dopušteno glomazni otpad  iznositi na javnu 
površinu bez prethodnog dogovora s djelatnikom 
KD Čistoće, jer su za odlaganje glomaznog otpada 
na nepropisan način sukladno odgovarajućim 
Odlukama predviđene novčane kazne. Na dan 
odvoza glomaznog otpada korisnik ne mora biti 
prisutan prilikom predaje odnosno preuzimanja. 

Uvjeti pri odvozu glomaznog otpada:

• Glomazni otpad mora biti uredno postavljen na 
planirani datum odvoza, tako da bude dostupan 
kamionu KD Čistoća d.o.o. Rijeka, 

• Otpad postaviti tako da kamion može pristupiti 
bočno,

• Staviti predmete gdje ih ne mogu blokirati 
parkirani automobili, glomazni otpad se neće 
pokupiti ako je na bilo koji način ometen 
vozilima, 

• Predani glomazni otpad više od 2 m³  - naplatit 
će se naknada prema cjeniku Davatelja usluge,

• Radi sigurnosti posade neće skupljati predmete 
ispod grane drveta ili nisko viseće žice i drugih 
prepreka koje mogu ometati rad grajfera,

• Otpad ne smije biti postavljen na ili blizu 
spremnika, ograde ili zida. Ne smije se blokirati 
nogostup ili ulicu s predmetima,

• Po mogućnosti zajedno staviti slične vrste 
otpada. Na primjer - staviti metalne predmete 
zajedno, plastične predmete zajedno itd.,

• Odvoz se neće izvršiti ukoliko se navedene 
smjernice ne budu poštivale,

• Ako je dogovoren odvoz otkazan zbog 
vremenskih nepogoda, odvoz će biti odgođen 
do prvog slobodnog termina,

• U slučaju otkaza odvoza potrebno je kontaktirati 
tvrtku minimalno 48 sati prije odvoza.

Zahvaljujemo Vam na pridržavanju uputa i suradnji 
u nastojanju da svoj kraj držimo urednim i čistim.

BESPLATNI ODVOZ GLOMAZNOG
OTPADA DO 2 M3 NA 
OBRAČUNSKOM MJESTU, JEDNOM 
GODIŠNJE I NA ZAHTJEV
KORISNIKA

Sukladno Uredbi o gospodarenju komunalnim 
otpadom te Odluci o načinu pružanja javne 
usluge prikupljanja miješanog i biorazgradivog 
komunalnog otpada te usluga povezanih s javnom 
uslugom na području Grada Kraljevice, KD Čistoća 
d.o.o. Rijeka preuzima glomazni otpad na zahtjev 
korisnika do količine od 2 m³ na obračunskom 
mjestu, bez naknade i to jednom godišnje.

Za podnošenje zahtjeva potrebno je točno ispuniti 
Obrazac koji se nalazi na internetskim stranicama 
Grada te ga dostaviti osobno ili poštom na Grad 
Kraljevica, Frankopanska 1a, 51262 Kraljevica ili 
skeniran na gradska.uprava@kraljevica.hr nakon 
čega će isti biti proslijeđen KD Čistoća d.o.o. na 
daljnju obradu i izvršenje usluge. U nastavku teksta 
donosimo Upute u kojima je pobliže objašnjeno 
što je sve glomazni otpad, kako prijaviti potrebu 
za odvozom te koji su uvjeti pri odvozu glomaznog 
otpada. Molimo građane da prilikom popunjavanja 
Obrasca vode računa da ga ispune čitko i u 
cijelosti, te da glomazni otpad ne odlažu na javnim 
površinama ukoliko isti nije dogovoren.

BESPLATNI ODVOZ GLOMAZNOG OTPADA 
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Iz rada Vlastitog Pogona
Tekst: Romina Tomasini Vujnović

Dolaskom ljepšeg vremena posao na održavanju i uređenju 
vegetacije je postao zahtjevniji i izraženiji tako da se krenulo 
s uljepšavanjem i uređenjem zelenih površina na području 
Grada. Uz redovno održavanje započela je učestalija košnja 
zelenih površina i orezivanje trajnica od čega izdvajamo 
orezivanje topola na parkiralištu pored Doma kulture i 
sporta u Kraljevici. Izvode se i pojačani radovi na linijskom 
održavanju uz ceste. 

Kao što je u prošlom broju najavljeno, u okviru održavanja, 
na području Grada obnovljene su dotrajale i nabavljene 
su nove sprave za dječja igrališta. Na dječjem igralištu u 
Turkovićevoj ulici u Kraljevici zamijenjena je klizna ploha 
tobogana, postavljene su dvije nove njihalice na opruzi te 
je zamijenjena greda sa sjedalicama na klackalici. Također 
je nabavljeno i isplanirano dodatno 3 m3 riječnoga pijeska 
tako da je sada kompletno igralište poprimilo novi oblik. 
Na dječjem igralištu u Šmriki postavljen je novi vrtuljak 
te je uklonjena stara drvena kombinirana sprava koja više 
nije bila sigurna za upotrebu. Na istom mjestu postavljena 
je nova kombinirana sprava s dvije ljuljačke, toboganom, 
ljestvama i mrežom za penjanje. Na dječjim igralištima 
u Šmriki i na Križišću postavljene su nove njihalice na 
opruzi, dok je na dječjem igralištu u Bakarcu uklonjen stari 
tobogan i na njegovo mjesto postavljen je novi. Vrijednost 
svih radova iznosi 77.000,00 kuna i cijelu priču financirao 
je Grad kako bi svojoj djeci omogućio sigurnu i veselu igru.

Na dijelu šetnice i na prostoru parkiralištu na Obali Kralja 
Tomislava, uređene su betonske vaze tzv. „žardinjere“ u 
koje se posadilo nove trajnice. Iako je do sada nažalost, već 
nekoliko trajnica otuđeno, nadamo se da će preostale ojačati 
i unijeti dodatnog zelenila u našu šetnicu. Nove biljke 
(fotinije) posađene su uz stazu kraj mrtvačnice na groblju 
Šmrika.

Na oba ulaza u Grad postavljene su nove svijetleće reklame s 
natpisom i grbom Grada. Na Križišću obojana je autobusna 
čekaonica pokraj kapelice na „Blatu“. 

Od radova na nerazvrstanim cestama izdvajamo sanaciju 
urušene kamene gromače na ogranku nerazvrstane ceste 
Veli Dol. U trenutku pisanja ovog teksta provodi se postupak 
nabave za odabir izvođača radova na sanaciji nerazvrstanih 
cesta na području Grada. U planu je krpanje udarnih rupa 
i popravak asfaltnog zastora na više od 2.600 kvadrata 
nerazvrstanih cesta. 

Od većih radova koji slijede izdvajamo sanaciju dijela 
urušenog kamenog ogradnog zida na groblju Križišće. 

Iz rada Vlastitog Pogona
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Komunalni info 
Tekst: Ranko Frka

Sanacija sunčališta Bakarac – početkom lipnja započeli 
su radovi na sanaciji pomorskog dobra, odnosno na uređenje 
postojećeg platoa sunčališta u neposrednoj blizini luke 
Bakarac. Radovi podrazumijevaju izradu nove armirano 
betonske ploče površine 700m2 te izrada novog obalnog 
zida u duljini 75m. Uz građevinske radove, postaviti će se 
i novi javni tuš za kupače. Vrijednost ugovorenih radova 
iznosi 560.000,00 kn, a izvođač je tvrtka BSK d.o.o. iz Rijeke. 

Komunalni info 

Sanacija lukobrana Oštro – Uz sanaciju na Bakaracu 
istovremeno su krenuli i  radovi na obnovi dijela lukobrana 
Oštro, koji se nalazi u blizini Kampa Oštro. Primarni razlog 
sanacije je alarmantno loše stanje dijela lukobrana u kojem 
je zbog dugogodišnjeg utjecaja valova i ispiranja materijala 
nastala kaverna. Radovi na sanaciji uz punjenje kaverne 
betonom, podrazumijevaju izradu obalnog zida u duljini od  
50m, uređenje postojećih stepenica na kupalištu te zaštitu 
lukobrana sa izradom kvalitetnije školjere. Vrijednost 
ugovorenih radova iznosi 580.000,00 kn, a izvođač je tvrtka 
BSK d.o.o. iz Rijeke. 

Obnova dijela Randićeve ulice – Sredinom lipnja krenuli 
su radovi na obnovi dijela Randićeve ulice u Kraljevici. 
Zahvat će se izvoditi sukladno izvedbenom projektu iz 2016 
godine izrađenog od tvrtke GEO-RAD d.o.o. iz Jelenja. Radi 
se prvenstveno o sprječavanju štetnih utjecaja oborinskih 
voda na okolni teren. Sanacija podrazumijeva zahvat duljine 
100m’ sa zamjenom postojećeg asfalta i prilagođavanjem 
nagiba, postavom rubnjaka, uređenjem bankine, ugradnjom 
rešetki i slivnika za oborinsku odvodnju, upojnih bunara i 
postavom prometne signalizacije. 



Najbolji kraljevički osnovnoškolci 
nagrađeni tabletima

Tekst: Antonio Linić

Najuspješnije kraljevičke osnovnoškolce Udruga “Dea 
Modis”, u sklopu akcije “La Guardia American Day”, 
nagradila je vrijednim tabletima. Najuspješniji kraljevički 
osnovnoškolaci su  Natali Rahelić, Damjan Žurga, Nikola 
Burić i Elena Popović.

Projekt “La Guardia American Day”, održava se u čast 
Fiorella La Guardie. Cilj je približiti mladima lik i djelo 
jednog od najpoznatijih i najomiljenijih gradonačelnika 
New Yorka, koji je započeo svoju slavnu karijeru u Rijeci, 
a između ostaloga je poznat i po pomaganju našim 
iseljenicima. O životu, radu i značaju Fiorella La Guardije 
kraljevičkim je učenicima ispričao Senad Uzelac iz udruge 
Dea Modis, zahvalivši na suradnji Gradu Kraljevici i 
kraljevičkoj osnovnoj školi te naglasivši kako je Kraljevica 
jedan je od gradova prijatelja projekta.

Zamjenica kraljevičkog gradonačelnika Paula Vučković 
zahvalila se Udruzi Dea Modis, naglasivši kako će ova akcija 
biti dobra motivacija kraljevičkim osnovnoškolcima da u 
budućnosti budu još bolji i uspješniji i da se trud i izvrsnost 
uvijek isplate, a organizatorima se u ime nagrađenih učenika, 
ali i djelatnika Osnovne škole Kraljevica, zahvalio ravnatelj 
Zrinko Tijan poželjevši im daljnji uspjeh u djelovanju i 
budućim projektima.

Projekt - GLAT - Games for Learning 
Algorithmic Thinking

Učenici 3.b razreda Osnovne škole 
Kraljevica osmislili su scenarij za edukativnu 
računalnu igru na integriranu temu Kraljevica. 
Igrica koju su uz pomoć studentica osmislili 
učenici nalazi se na linku https://scratch.mit.edu/
projects/306275359.

Tekst: Ana Prodan Mogorović
GLAT - Games for Learning Algorithmic Thinking je 
projekt sufinanciran Erasmus+programom. Započeo 2. 
listopada 2017., a trajat će do 1. rujna 2019. U projektu 
sudjeluju Odjel za informatiku Sveučilišta u Rijeci, Učiteljski 
fakultet u Rijeci, Sveučilište u Talinu (Estonija), Pedagoški 
fakultet Sveučilišta u Ljubljani (Slovenija), Sveučilište 
Sv. Ćiril i Metod u Skopju (Makedonija) i Jugozapadno 
sveučilište “Neofit Rilski” u Blagoevgradu (Bugarska). 
Glavni cilj projekta je poticanje uključivanja kodiranja i 
algoritamskog razmišljanja u poučavanje različitih predmeta 
u nižim razredima osnovne škole na zabavan i atraktivan 
način. Najvažnije aktivnosti projekta uključuju stručno 
usavršavanje učitelja razredne nastave koji se upoznaju s 
različitim inovativnim metodama izvođenja nastave uz 
uporabu informacijsko-komunikacijske tehnologije, a 
naglasak je na korištenju obrazovnih strategija učenja uz 
pomoć igara (GBL - games-based learning) te poticanju 
kreativnosti, logičkog razmišljanja i vještine rješavanja 
problema. 

Kao dio fokus grupe učitelja razredne nastave, u projektu 
sudjeluje učiteljica Sunčica Vučković iz OŠ Kraljevica. U 
ostvarivanje zadataka posljednje radionice uključili su se i 
učenici 3.b razreda koji su osmislili scenarij za edukativnu 
računalnu igru. Na temelju scenarija učenika, studentice 
5. godine politehnike i informatike Tajana Pavić i Nikolina 
Turkalj izradile su igricu na integriranu temu Kraljevica koja 
obuhvaća ostvarenje odgojno-obrazovnih ishoda povezanih 
s nastavnim temama: Kulturno povijesni spomenici moga 
mjesta, Iz prošlosti moga mjesta, Izgled i posebnosti 
zavičajne regije, Stvarni i nestvarni događaji i Opisivanje 
predmeta i likova. Igrica koju su uz pomoć studentica 
osmislili učenici nalazi se na linku https://scratch.mit.edu/
projects/306275359.

Učenici prezentiraju scenarij
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Projekt vrijedan 7,3 milijuna kuna zajedničkim su snagama 
financirali Ministarstvo mora, prometa i infrastrukture, 
Primorsko-goranska županija i Grad Kraljevica. Projekt 
lučkog bazena Carovo sastoji se od izgradnje armirano-
betonskih pasarela kojima su se zamijenili improvizirani 
i vrlo opasni mulići. Izgradnja ukupno 5 pasarela ukupne 
dužine 282 m i površine 1.102,10m2,  privez  plovila sa vanjske 
strane pasarela (110 vezova) i sa mogućnošću priveza manjih 
plovila sa unutarnje strane. Prva pasarela projektirana je 
na način da omogući pristup osobama sa invaliditetom 
sukladno Pravilniku o osiguranju pristupačnosti građevina 
osobama sa invaliditetom i smanjene pokretljivosti.

Četiri  pasarele su u potpunosti završene, a peta pasarela 
je u izradi i završetak cijelog projekta očekuje se krajem 
mjeseca lipnja – poručila je ravnateljica Lučke uprave 
Bakar-Kraljevica-Kostrena Dijana Mihaljević. Paralelno sa 
izgradnjom postavlja se sidreni sustav. Na svim pasarelama 
postaviti će se i led rasvjeta na solarno napajanje.

Nova vizura Kraljevice

Nova vizura Kraljevice

Realizacija kapitalnog projekta Izgradnje komunalnih vezova u luci Carovo bliži se kraju, 
a Kraljevičani će ubrzo dobiti nove, sigurnije vezove, kao i dodatnih 60- tak vezova

Investicija za razvoj 

Cilj ovog projekta je izgradnja prvenstveno komunalnih 
vezova i sigurnost obzirom da su prijašnji mulići bili 
improvizirani i vrlo upitne sigurnosti za korištenje. 
Investicije i ulaganje u lučku infrastrukturu posebno su 
važne za lokalno građanstvo, a realizacijom ovog projekta 
će se podići kvaliteta vezova, sigurnost plovila na vezu, ali i 
korisnika koji pristupaju lučkim vezovima.
Luka Carovo je značajan projekt za sve građane Grada 
Kraljevice i jedan od velikih, strateških projekata, koji 
upravo privodimo kraju. Novi i sigurni vezovi, povećanje 
kapaciteta lučice te novi vizualni identitet glavne su značajke 
ovog projekta. 
Također realizirat ćemo izgradnju novog parkirališta u 
blizini lučice, a intenzivno radimo na definiranju izgleda 
starog odnosno novog parka na Carovu. Kada svemu tome 
dodamo uređenje Dvorca Frankopan u neposrednoj blizini 
lučice slika Grada Kraljevice bit će uskoro ljepša i mnogo 
drugačija od jučerašnje, dodao je gradonačelnik Grada 
Kraljevice.

Projekti
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Tekst: Klaudio Vrančić   

Završeni su radovi na energetskoj obnovi zgrade 
Osnovne škole Kraljevica, vrijedni 3,5 milijuna kuna. 
Energetska učinkovitost zgrade poboljšana je toplinskom 
izolacijom pročelja i krovišta, obradom dotrajalog krova 
te zamjenom postojeće energetski neučinkovite stolarije.

Gradonačelnik Grada Kraljevice Dalibor Čandrlić i 
zamjenica župana Marina Medarić, u pratnji pročelnice 
Upravnog odjela za odgoj i obrazovanje PGŽ Edite Stilin, 
ravnatelja OŠ Kraljevica Zrinka Tijana, ravnatelja Ustanove 
REA Kvarner Darka Jardasa te predstavnika izvođača 
radova, obišli su OŠ Kraljevica. Obilazak škole ujedno 
označava i završetak radova na ovome objektu, jednom od 
osam školskih objekata obuhvaćenih projektom “Energetska 
obnova zgrada osnovnih škola Primorsko- goranske 
županije”.

“Ovo je poseban, predivan dan za Kraljevicu. Dan za 
proslavu, radost i pamćenje. Emotivan dan. Na prvoj sjednici 
gradskog vijeća rebalansom proračuna rezervirali smo 
sredstva za energetsku obnovu osnovne škole i nakon više 
od 40 godina škola u kojoj sam i sam nekad davno napravio 
prve učeničke korake zasjala je novim sjajem, prekrasna, 
obzirna prema energiji i toplini. Našoj smo djeci darovali 
bolje uvjete za svakodnevno školovanje. Hvala Županiji 
koja je operativno odradila posao. Uvijek ponavljam samo 
sinergijom svih čimbenika, Grada, Županije, ministarstava 
i uz pomoć dostupnih sredstava EU fondova možemo do 
značajnog iskoraka, samo življenjem politike koja spaja, 
povezuje i uključuje, a ne isključuje, doći će i kao što vidimo 
dolaze rezultati na korist svih građana Kraljevice. 

Pored besplatnih udžbenika, sufinanciranja produženog 
boravka, ranog učenja informatike, logopeda, pored 
financiranja razne opreme, pametnih ploča, tableta, Grad će 
i dalje ulagati u sve školske nadstandarde jer ulaganje u djecu 
je najbolje i najisplativije ulaganje”, poručio je Čandrlić.

“Danas se nalazimo u prvoj završenoj školi, a vrijednost ove 
investicije iznosi 3,5 milijuna kuna. Primorsko- goranska 
županija osigurala je 1.370.000,00 kuna, 350.000,00 je 
osigurao Grad Kraljevica, a ostatak iznosa pokriven je 
sredstvima Europskog fonda za regionalni razvoj, Fonda 
za sufinanciranje provedbe EU projekata na regionalnoj 
i lokalnoj razini i Fonda za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost”, rekla je zamjenica župana PGŽ Marina 
Medarić te se zahvalila svim subjektima uključenim u 
realizaciju ovog projekta istaknuvši kako je ulaganje u djecu 
najbolje moguće ulaganje.

Građevinskim mjerama poboljšala se energetska 
učinkovitost zgrade toplinskom izolacijom pročelja i 
krovišta, obradom dotrajalog krova te zamjenom postojeće 
energetski neučinkovite stolarije.  Elektrotehnička mjera na 
zgradi podrazumijevala je instalaciju mjernih uređaja za 
daljinsko očitanje potrošnje energije i vode Smart metering 
te njihovo spajanje na centralnu računalnu aplikaciju.   
Radove na zgradi OŠ Kraljevica izvodila je Barić gradnja- 
zadruga za građevinarstvo iz Rijeke, dok je za aktivnosti 
vođenja projekta bila zadužena Ustanova REA Kvarner.

Završeni su radovi na energetskoj obnovi 
zgrade Osnovne škole Kraljevica

Završeni su radovi na energetskoj obnovi zgrade Osnovne škole Kraljevica
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Projekti

Sporazum o sufinanciranju sanacije 
i rekonstrukcije pomorskog dobra 

na području Kraljevice
Tekst: Antonio Linić

Sporazum “težak” 1.422.000,00 kuna, potpisali su pomoćnik 
ministra mora, prometa i infrastrukture Anđelko Petrinić i 
gradonačelnik Grada Kraljevice Dalibor Čandrlić.

Zahvaljujući potpisanom sporazumu između Ministarstva 
mora, prometa i infrastrukture i Grada Kraljevice resorno 
će ministarstvo s više od milijun i četiristo tisuća kuna 
sufinancirati sanaciju i rekonstrukciju pomorskog dobra na 
području Grada Kraljevice. Po 500.000,00 kuna namijenjeno 
je za sanaciju lukobrana Oštro i sunčališta Bakarac, dok će 
422.000,00 kuna biti osigurano za sanaciju dijela sunčališta 
na kupalištu Oštro. Radovi podrazumijevaju sanaciju 
betonske ploče sunčališta, izradu zaštitne školjere, sanaciju 
podlokanih dijelova sunčališta te sanaciju obalnog zida. “To 
su lokacije koje su derutne te su na neki način postale opasne 
s aspekta sigurnosti za kupače. Ovom obnovom ćemo ući 
spremni u ljetnu kupališnu sezonu. Rok izvođenja je 60 
dana i očekujemo da će radovi biti gotovi do prvog lipnja”, 
zaključio je Čandrlić, zahvalivši resornom ministarstvu na 
čelu s Olegom Butkovićem na suradnji.  

Nakon potpisivanja sporazuma pomoćnik ministra mora, 
prometa i infrastrukture Anđelko Petrinić i gradonačelnik 
Grada Kraljevice Dalibor Čandrlić obišli su lučicu Carovo, 
gdje su u tijeku radovi vrijedni sedam i pol milijuna 
kuna, koje je sufinanciralo Ministarstvo mora, prometa i 
infrastrukture. Novo Carovo također bi trebalo biti završeno 
krajem lipnja pa će Kraljevica ljeto dočekati u novom ruhu. 

Uz spomenute projekte u Kraljevici se trenutno radi i na 
obnovi jedinstvenog Dvorca Frankopan, nakon čega će se 
urediti i okoliš dvorca. Nedavno je završena i energetska 
obnova škole, a uvedena je i nova javna rasvjeta. Vrlo 
skoro očekujemo potpis ugovora s Agencijom za promet 
nekretnina. Dobili smo građevinsku dozvolu za novu zgradu 
trg i centar u Šmriki. Tu smo se također, u suradnji s LAG-
om Vinodol, prijavili za europska sredstva, za izgradnju 
dječjeg igrališta. Pripremamo dokumentaciju za trg Ljetne 
pozornice u Kraljevici. Radimo na proširenju groblja. No, 
najvažniji projekt je aglomeracija Kraljevica, vodovod i 
kanalizacija, u vrijednosti od 150 milijuna kuna.

Besplatni Internet

uskoro na

području

Grada Kraljevice

Tekst: Igor Konjević

Europska komisija je 15. svibnja objavila re-
zultate drugog poziva iz programa WiFi4EU, 
a  na kojega se 4. i 5. travnja prijavilo više 
od 10 tisuća gradova i općina iz EU-a s cil-
jem osvajanja vaučera od 15 tisuća eura za 
instaliranje besplatnog interneta na svojim 
javnim prostorima.

U ovom pozivu podijeljeno je 3.400 vaučera, 
a svoje je osvojilo je 130 hrvatskih gradova 
i općina. Od gradova, drugu priliku za osva-
janje vaučera iskoristilo je i uspjelo proći njih 
48. 

Grad Kraljevica se nalazi među gradovima 
koji su dobili vaučer u vrijednosti od 15.000 
eura. Novac je namjenjen za nabavu najsu-
vremenije opreme i uspostavljanje minimal-
no 10 pristupnih točaka besplatnog interneta. 
Rok za provedbu projekta je 18 mjeseci.  

Europska komisija u okviru programa Wi-
Fi4EU želi promicati uvođenje besplatnog 
Wi-Fija za građane i posjetitelje u javnim 
prostorima kao što su parkovi, trgovi, javne 
zgrade, knjižnice, zdravstvene ustanove i 
muzeji diljem Europe. 

Ukupan budžet ovog programa je 120 miliju-
na eura, od čega je u ovom pozivu podjeljeno 
51 milijun eura. Očekuju se još dva poziva, 
prvi još tijekom ove godine.

Besplatni brzi Internet biti će postavljen na 
deset pristupnih točaka najkasnije do kraja 
sljedeće godine.

Sporazum o sufinanciranju sanacije i rekonstrukcije pomorskog dobra na području Kraljevice
Besplatni Internet uskoro na području Grada Kraljevice
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Ministarstvo kulture 
usmjerilo je više od 400 
tisuće kuna u Kraljevicu 

za zaštitu kulturne baštine
Tekst: Ana Prodan Mogorović

Sukladno raspisanom Pozivu za predlaganje programa 
javnih potreba u kulturi Republike Hrvatske za 2019. godinu 
za program zaštite na nepokretnim kulturnim dobrima  i 
Pozivu za predlaganje programa javnih potreba za program 
knjižnične djelatnosti nakon razmatranja pristiglih zahtjeva, 
procjene prioriteta i potreba, Ministarstvo kulture u 2019. 
godini financijski će poduprijeti dva projekta s područja 
Grada Kraljevice. 
Kroz Program zaštite na nepokretnim kulturnim dobrima 
u 2019. godini dodijelit će Gradu Kraljevici kao nositelju 
projekta Novi grad Zrinskih (Dvorac Frankopan) ukupno 
370 tisuća kuna za konzervatorsko-restauratorske radove na 
zidnom osliku atrija 185.000,00 kuna, te 185.000,00 kuna za 
konzervatorsko-restauratorskih radova na kamenoj plastici 
atrija. 
Ovime se inicijativom grada dodatno “širi obuhvat“ radova 
na dvorcu Frankopan, pa tako osim uređenja sanitarnih 
prostorija, centra za posjetitelje, pročelja, stolarije i okoliša 
dvorca, nove ciljeve usmjeravamo ka uređenju atrija dvorca 
Frankopan, a s čime je u direktnoj svezi i navedena potpora 
Ministarstva kulture. 
Aktivno radimo i na projektu obnove i uređenja kaštela 
Stari grad Zrinskih (Trg Kaštel Zrinskih - Ljetna pozornica). 
Projektom „Trg Zrinskih“  predviđeno je uređenje unutarnjeg 
dvorišta kulturnog dobra Stari Grad Zrinskih s crkvom 
Sv. Nikole u Kraljevici, koje uključuje popločenje dvorišta 
i stvaranje multifunkcionalnog prostora namijenjenog 
poboljšanju kulturne infrastrukture i ponude u Gradu 
Kraljevici.
Iz fonda za potporu knjižničnoj djelatnosti Narodna 
knjižnica i čitaonica Kraljevica dobit će 33 tisuće kuna za 
nabavu knjižne i neknjižne građe.

Održana još jedna Noć 
muzeja u Frankopanu

Tekst: Posjetiteljski centar Kraljevica

Posjetiteljski centar Kraljevica, centar Kulturno-turističke 
rute Putovima Frankopana, i ove se godine po treći puta 
uključio u obilježavanje manifestacije Noć muzeja. Dana 1. 
veljače 2019. godine u vremenu od 18:00 do 23:00 posjetitelji 
su mogli uživati u programu Noći muzeja u Frankopanu 
koja se održala pod ovogodišnjom temom Muzeji - inovacije 
i digitalna budućnost. 
Za najmlađe posjetitelje 
održana je prilagođena 
interpretacija stalnog 
postava pod nazivom 
Frankopani iz dječjeg 
kuta koja je obuhvaćala 
i gledanje edukativnog 
filma Upoznajmo 
Frankopane. Nakon 
toga, uslijedio je kviz o 
Frankopanima kojega su 
posjetitelji mogli odigrati 
putem mobilnih telefona, 
a za one najbolje bila je 
osigurana i simbolična 
frankopanska nagrada. 
Kreativnosti također nije 
nedostajalo uz dječju 
radionicu pod nazivom 
Ja, Frankopan?! kroz koju su se najmlađi posjetitelji mogli 
likovno i pismeno izraziti o tome kako bi izgledao njihov 
život da su Frankopani u 21. stoljeću.
Naposljetku, održala se vođena interpretacija Kulturno-
turističke rute Putovima Frankopana namijenjena svim 
uzrastima posjetitelja. Program su osmislili i vodili djelatnici 
Posjetiteljskog centra Kraljevica uz potporu i sponzorstvo 
Prirodoslovnog muzeja Rijeka i Turističke zajednice Grada 
Kraljevice.
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Manifestacije

250 ognji je gorelo va
tradicionalnoj manifestaciji, 

7. po redu – Bakarački
porvomajski kresovi ‘19

Tekst: Ivo Polić

Ki zna otkud dopire običaj paljenja kresova baš za 1. 
maj. Neki govore da je ovo običaj ki modificiran vuče 
korijene još od vrimena starih druida na britanskom 
otočju. Va noći z 30. travnja na 1. svibnja palili su se 
ognji i preskakali su se kresovi, aš se j’ verovalo da 
to osigurava plodnost usjevi, bogatstvo hrane kako 
ča i plodnost ljudi i stoke. Iste se je noći postavljalo 
određeno drvo (uglavnon majevica, aš cveta va 
maju, inače drvo jasen, po bakaračku ‘jesen’) ko se 
j’ pak ukrašavalo šarenin trakicami, kralo se je cveće 
va selu i kitilo oko debla stabla, okolo koga se j’ 
tancalo, pjevalo i veselilo. Va nekimi dijelovimi Rike i 
njezine okolice se do Drugog svjetskog rata se je još 
držalo do ovakovih običaji, ki se još moru pronać’ 
danaska va kakovimi ruralnimi dijelovimi Irske.

Još vavik ne moremo povuć’ vezu između druida 
i bakaračkih ribari, ali va saken slučaju, drago mi 
je da je nastavljen taj žar pradavnih, pretkršćanskih 
vrimen’…

Kako god, na Bakarcu su se do kraja prošloga vijeka 
palili kresovi na moru, ni se možda tancalo oko 
debla ‘jesena’, ali su se zato delali dešpeti. Onda je 
kakovih 20tak let se utihnulo, da bi se nastavilo o 
prven maju 2013. ‘spočetka malo sramežljivo, k’o 
da j’ se opipaval teren, zasjalo je ‘leh’ 70tak baklji. 
6 let kašnje, va 7. manifestaciji po redu, zapaljeno 
je oko 250 baklji, se od Sansova do Kupališta, dica 
su skakala okol’ kresi, razgrnjivali su se ognji, se se j’ 
žarilo i palilo. Bura ni puhala, kako da j’ i ona znala, 
kad rabi stat’, kiša se j’ spravljala, ali kad je videla ča 
bi storila, je ipak malo pričekala, uvjeti su bili, bo’me 
za sen povoljni, do dugo va noć se sviralo, pjevalo i 
tancalo va obližnjoj Konobi Portić, uz grupu Baruffa. 

Sega toga možda bi bilo, ali zasigurno ne va 
takoven obimu da se nisu toga ulovili i podržali, 
Grad Kraljevica, MO Bakarac, RŠK „Tunera“. I 
naravno, onih par, mučljivih voloTIRAči ča se vavik 
najdu tu. Kad rabi pomoć›. Otdelat neč. Za naš 
Bakarac. Velo hvala i Pomorsken radiju Bakar, ki nas 
je zdužno promoviral na svojimi radiovalovimi. Bilo 
je ljudi od sakud. Aš su čuli da se ovdi, te večeri neč 
tradicionalno pali. 

Nisu se jedino delali dešpeti, ali pomalo, i oni će 
jedanput doć’ na red. I va program.

Ostaje vavik pitanje na kraju, ki je bil taj prvi ki je 
palil kresi, i otkud mu ideja da to napravi, ili ako već 
ni bil jedan, koliko je bilo ti primarnih entuzijasti, 
aš ni va životu ne dojde slučajno, zač su drugdi va 
okolici Rike takovi običaji stali, i zač› su Bakarčani 
bili jedini toliko tvrdoglavi da su nastavili žar se do 
kraja prošloga stoljeća. Morda ‘spočetka radi tune, 
ili već na kraju sega, zarad same tradicije. Radi čega 
su se va noven milenijumu toga opet ćapali?! Kad 
već tun’ ni, a i malo ki još drži do tradicije. Pa to 
ni mi ki smo aktivno uključeni, ne znamo. Zapravo, 
ne da ne znamo, nego nemamo pojma. Neki nas 
unutarnji poriv TIRA na to, kako da nan govori, ALA 
nastavite održavat’ taj žar. Da se ne ugasi. Da se ne 
pozabi. Da se ne zatare.

Mesto zaključka… točno na 9 ur, predsjednik RŠK 
„Tunera“ zapalil je šibicu nakon čega j’ opalil top 
ki je i službeno označil početak još jedne Bakljade. 
Kres se jedan za drugen počel palit. Po prvi put, 
kraj je obilježen z vatrometon. Zgljedalo je, s duga, 
da iskre z bakaračkih prvomajskih kresova lete se 
do neba, tamo gori kadi su, one brižne nonice i 
nonići, kimi je sigurno te večeri dok su okićeni krep 
trakicami preskakali kakovu tamošnju majevicu uz 
rajski ples, vječitu igru i smih, i ka suza potekla. Za 
se one dane na ča su ih spametili kresi ke su palila 
njihova dica. Za njihov Bakarac. 
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UDRUGA ČENGUTI, MINULI 
MAŠKARANI RAD VA 2019.

Tekst: Ivo Polić

Va pogledu maškari organizirane su početkon leta radionice 
va Domu kulture na Bakarcu.  Maratonski odrađene, aš 
je Karneval ‘padal’ tek va trećen misecu. Bakarčani su od 
lanjskih Alieni i svemirskih prostranstvi šli još malo i dalje, 
tako da su se zapravo vratili na početak. Od vanzemaljci 
okrenuli su se grčkoj mitologiji i bogu mora Neptunu, a 
oni su se nakratko pretvorili va njegove sljedbenike. Bilo 
je tu i šljokic’, školjkic’, morskih travi i koralji, i sega neč ča 
svjetluca, ki bi in sa imena znal. Kako i 157 maski ča su ovoga 
leta prodefilirale Korzon. Vredno spomena. Za zabilježit’. Za 
povijest jednoga maloga mesta uz more. Nikad toliko ni bilo 
va povorki Bakarčani ni njihovih prijatelji, ki su prihajali, 
od sakud. Aš, kot ča već dobro znamo, Bakarac je vavik bil 
kozmopolitski.
Da bi se bilo po špagi, pojidaju se ljudi dobre volje ki sako 
leto ulože i podile svoje slobodno vrime kako bi sve bilo na 
mestu. Ne postoji dovoljno jaka riječ za hvala, s kun bi ih se 
moglo nahvalit i nagradit. Možda rabi naglasit’, samo ljubav 
ku prenose s leta va leto, nekimi ‘starimi’, dobro poznatimi, 
ali se više i novimi generacijami. Davajući sebe i ljubav, va 
isto vrime i dobivaju još i više nazad, smih, veselje i sriću. 
Dice je se više, tako da se ne moraju pojidat za dalje…
Puno hvala i VMO Bakarcu, Gradu Kraljevici na sredstvimi i 
prostoru, kao i TZ Kraljevici, RŠK Tuneri, saki od navedenih 
je pomogal na svoj način, saki je ziTIRAl koliko je mogal. 
Ovo leto su bili i maškarani tanci va Domu. Spojile su se 
dve ljubavi, radno je postalo plesno, plesalo se kadi se delalo. 
Kuriozitet je bilo i to, da je saki listić tombole bil dobitni, to 
se baš ne susreće prečesto. Va nagradnimi igrami. Najveća 
nagrada Bakarcu ipak su bili tanci, aš znate onuistu staru 
izreku „Boje da selo zgori, leh užanca nestane…“
Na kraju, valjalo bi spomenut i samo to ime Neptun. Da se 
ne pozabi, Bakarac je nekad imel Narodni dom, pa hotel, i 
va njen jedan disco. Ki se tako zval. I bil je va svoje vrime 
jedan od najpoznatijih va oven našen kraju. Hotel je bil već 
20tak let ruševina. Lani je konačno zrušen. Do temelja. I 
Neptun skupa š njin. 
Ki j’ rekal da je samo bog va mitologiji?! Kot ča je i ptica 
Feniks, Neptun se digal z pepela i promarširal je, pod rednin 
brojen 77,  početkon marta Korzon. Aš je kako i petra 
(stijena) čvrst, jedan od simboli Bakarca.

TRADICIJA MAČKARANJA VA 
ŠMRIKI
Tekst i slike: Vilijana Kinkela

Preduga,j tradicija mačkaranja va Šmriki. Otkad j sela 
i potli, va tih davnih vrimeni bi se ljudi ohamali va stare 
štrace, lica pokrivali z koltrinami ili gazun i pohajali va 
grupami po kućami. Potli su žnjimi i veli muški obahajali 
okolo z armonikami i kantali va sakoj kući na radost i veselje 
domaćinimi. 
Kasnije su počeli tanci pul Jermine, pa va školi i na kraju va 
Domu, kad su ga napravili i vavik je bilo puno, puno smiha, 
zabave na tuji i vlastiti račun, pivalo se i tancalo, jilo i pilo. 
Novo vrime doneslo j i nove užance i škerci, dogovaralo se 
„ča ćemo bit va maškarah?“, šili su se kostimi po kućami i 
od mokrih škartoci delale krabulje, pa sej onda hodilo va 
kultnu Crikvenicu, va hoteli „Inter“, „AdTures“, „Varaždin“ 
va Selce, na Hreljin, Praputnik i Krasicu, osvajale su se 
nagrade za najlipše maske, palilo mesopusta i čekalo opet 
drugo leto, pa otpočetka... 
Koga god od Šmričani da pitate o tomu vrimenu 60-tih, 70-
tih i 80-tih  saki će se osmihnut i počet niku svoju štoriju kad 
i ča mu je bilo najlipše kad je bil va mačkarah. Niko vrime 
su mačkare bile pomolale aš je bil domovinski rat i su ljudi 
imeli važnijega posla, ali je vavik bilo onih ki nisu pustili da 
se tradicija zatre. 
A pred petnajstak let došli su niki novi klinci i opet su na 
našu radost va Domu mačkare zapivale i zatancale, pa sej 
šlo još dalje, mladići i divojke su zašili novi črljeni kapotići, 
napravili velu zastavu, zeli bubnji pa saku sobotu pohajali 
po Šmriki a tako j bilo i ovo leto. I sako drugo leto ih vidimo 
se mlajih i mlajih. Oni stariji uče mlaje, a je ih i tako mićih 
da njin jedva vidiš glavicu zad onoga bubnja, ali on lupa li 
ga lupa! I još pohajaju sake sobote po buri, kiši ili snigu na 
radost sih nas i još nan napišu kadi će bit taj dan. Dočekuju 
i počaste mačkarane grupe z sih mesti ovoga kraja, gredu na 
Rički i si drugi karnevali, pojdu va gosti kadigod ih zovu, 
višemanje se na svoj račun i z svoga žepa, ali pomogne i 
Grad. Ne bacilamo da će se zatrt ova Šmrička tradicija aš 
imamo ovakovu dicu ka će nastavit tamo kadi su stali oni 
stariji. A kad pasaju poli naših kuć, od  ponosa i suza dojde 
na oko. 

Mašakare
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Manifestacije

MAČKARANI KOTLIĆ I PALJENJE 
MESOPUSTA
 Ča smo bili veseli ovoga leta kad su našen mjesnen 
odboru poslali poziv da ako ćemo se takmičit va „Mačkaranen 
kotliću“ puli Sirića va Loku! Imeli smo sastanak mjesne 
zajednice kadi smo popišivali i karali se ki će ča donest za 
spravit gulaš: od kapule, začini, javorike, ružmarina, ćemo 
svinjsku mast ili ulje, ćemo klast nutar kakovoga divoga 
prasca ili srnu ili špek, ćemo kocku ili vegetu, ćemo klast 
češanj, črno ili belo vino... i tako dvi ure. Ni na kraj pameti 
nan ni bilo dogovoret se kako ćemo se mačkarat, pa smo si 
došli miš-maš a Nikica se ni ni mačkaral. Precjednica Srića 
Branka j bila mušketir, „Nesriću“ Vilijanu j tukalo očistit i 
narizat kapulu pa j imela črljene oči ke su njoj pasale poli 
kostima, asa herca, Čarli Čaplin sej kloniral va Lidiju, Jadra 
četiri pištolja j bila kaubojka a srdačna Laura mića mišica i 
dobri duh ekipice. Kotlić smo klali va najzadnji kantun da 
nan „ne ometaju koncentraciju“ ali smo mi najmanje bili 
užnjega. Dilili smo kuhano vino, domaći kruh i kolači a 
sprotun dobivali slasne kobasice, špek i sakakovo domaće 
vino, črno i belo. 
Došla j ekipa z televizije RTL Living snimit emisiju „Gastro 
lutalica“ ka se snima po celoj Hrvackoj pa su naleteli i na 
nas. Pitali su nas da ki smo mi i kako se zovemo? Ča da ki 
smo, mjesni odbor „Srića i Nesrića“!  Iskali su recept za naš 
gulaš va kotliću. A on je hodil ovako: 1 kotlić, postolje za 
oganj, 5 veselih kuhari i jedna vnuka, mesa kuliko ti daju, 
dvi- tri šake kapule, med prsti sakakovih začini, kopanj 
smiha, jedan bujol škerca na svoj račun i dva na tuji, kuliko 
stane va naramak tanca i kanta. Se skupa se stavi „na mrzlo“ 
i pusti zakuhat. Onda se pojde kampanat okolo naokolo pa 
ki se spameti, pojde promišat da ne zagori. I „tajni sastojak“, 
puno ljubavi. Pred kraj, zdomi zameš vnuku, daš njoj 
palentar i neka miša dok se ne skuha. I to j to.
          Nekad  bi nan se  znal zagasit oganj, ali smo imeli 
dobrih susedi ki bi pazili na naš kotlić. A ti susedi ki bivaju 
va Šmriki, četiri majstori zidari spravljali su čarobni gulaš 
po receptu J.B. Tita (sjećate se štorije kad je ovaj svojoj braći 
skuhal svinjsku glavu pa su poslje si dobili sraćku). Do pol 
kotlića njin je plavala mast a oči su pekle od ljute paprike 
kad si  pogljedal va njihov kotal. Na kraju nisu oteli dat žiriju 
ni da kuša njihov    
„A je to“ – gulaš ki j finil ki zna kadi.
Onda j došal i taj čas kad smo si morali prestat kuhat i 
dat svoji pijati „stručnom ocjenjivačkom sudu“ da ocjeni 
naši uradki. Ma ni nan se grustilo poć na balkon od doma 
pošpijat kako oni to delaju. Njih sedan sidi za velin stolun, 
provaju onu kašu kafene boje, zalivaju z vinun i mineralnun, 
pa žvaču i žvaču, ni kruh ne pomaže, okreću z očimi, plaze 
jeziki i hlade usta, jako su ozbiljni i neš zapišivaju va tabelice 
na harti. Kraj njih jedan bujol. Nutra neš ča sliči na pomije 
i gre od sudca do sudca a oni sako malo – pljuc! pa va taj 
bujol. Ko oni someljeri ki gucnu z čaše pa sprazne usta. Da 
smo bar imeli VAR tehnologiju pa da vrnemo snimku nazad 
ko na nogometnoj utakmici. Nebogi žiri! Nadamo se da nisu 
imeli nuspojave drugi dan.
  In tanto, da ni bilo miće Laure, ki zna kako bi se to 
finilo, morda skupa z onun „A je to“ rukotvorinun,  pa su 
„Srića i Nesrića“ osvojili peto mesto od dvajstišejst gulaši.

           Kad smo se najili i napili, počelo se tancat i pivat pa 
su zidi od Doma pucali ko da već nisu dosti puknuti. Majko! 
Ča nan je bilo lipo! 
Šmričke mačkare – bravo! Dino – saka čast! Da bi i k letu. 

Na Pusni utorak Šmričke mačkare su se večer skupljale 
na terasi od Loka puli Doma, aš se va dvoranu ni moglo 
pa su se grijali na sa moguća „tekuća goriva“, hopsanje 
na mestu i oganj. Ča j noć dalje padala, prihajalo j se 
više ljudi ki su kantali i tancali a bubnji tukli i armonike 
svirale, bilo j tu sega za pojist i popit a najviše smiha i 
škerca.
Oko pol noći mačkaroni su zvukli pred ljudi Adema 
ki je kriv za se, pa se Urbi et Orbi  pročitala šentenca 
ka j mesopusta optužila za se nedaće ke su nas mučile 
celo prošlo leto. Brižan Adem ni imel fiškala pa se j 
branil ko ča j sad popularno, spominjal „hibridni rat i 
teoriju zavjere“ i čudel se „Kako to, kako to? Nisan kriv! 
Neko me sabotira, možda je lokalna vlada, možda ih 
s(v)rbi, možda mačkaroni?“. Med publikun je sigurno 
bil (omačkaran pa ga nismo poznali) i onaj reper, 
Vojko V., koga j ova mesopustova žalopojka verovatno 
inspirirala, pa j napisal tekst:

„ Je l’ moguće 
da neko me sabotira
i protiv mene lobira
Neko me sabotira
možda je Vlada
možda su Srbi
možda masoni...
Kako to, kako to, 
kako to“

In tanto, Vojko V. j za to 
dobil Porina, a gospon 
Jandroković ki ga j citiral 
milijardu „lajkovi“, dok je 
naš Adem finil va dim. Ni 
fer!
Duh Mesopusta neće 
se zatrt. Bil je lani, bil je 
ovo leto, a doć će i drugo, 
samo će se zvat drukčije. 
Bit će isti i bit će opet 
kriv za se. Ma, samo neka 
dojde, aš j bolje da se 
zatre selo leh običaji. Dok 
mužika i bubanj složno 
udara!

Fotografije: Mića 
mačkarica 1963. leta
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MAŠKARANO KRIŽIŠĆE
Tekst: Rino Glavić

Maškare Dol-Krizišće i ove su se godine svim snag-
ama trudile očuvati običaje našeg mjesta i kraja. Svake 
subote u popodnevnim satima obilazili smo mjesto sa 
svojom muzikom dok smo navečer gostovali po okol-
nim mjestima. Imali smo priliku gostovati u Crikveni-
ci, Jadranovu, Šmriki, Kraljevici, Hreljinu, Driveniku. 
Zadnji maškarani petak obilježili smo u našem domu 
uz doček prijatelja maškarona iz Šmrike, Kraljevice, 
Jadranova, Hreljina te Drivenika, a za dobru zabavu 
do dugo u noć pobrinula se “Grupa Point”. Isto tako 
smo sudjelovali i na nama tradicionalnom Rallyu 
Pariz-Bakar te osvojili mnoge nagrade. Na Riječkom 
smo se karnevalu zabavili i predstavili sa maskom 
“Zatvorenici s Križišća”.

Po našoj staroj tradiciji na mesopusni pondeljak od 
15:00 sati nadalje obilazili smo naše mještane, dok 
smo u istom ritmu nastavili već sljedeći dan od ranih 
jutarnjih sati, a utorak navečer imali smo tance u domu 
uz živu muziku.

Maškarana grupa Dol-Križišće želi se zahvaliti Gradu 
Kraljevici na financijskoj podršci bez čije bi potpore 
bilo puno teže održavati tradiciju našeg mjesta koja 
traje više od 100 godina. Nadamo se da ćemo i dalje 
nastaviti u istom ritmu na zadovoljstvo našiš sumješta-
na i cijelog grada.

MAŠKARANA KRALJEVICA
Tekst: Romeo Špegar

Bile su duge i bile su slatke. Maškare. Osan vikendi je 
zbilja puno i za one najupornije. A sve je počelo još lani 
va dvanajsten misecu z Veselun bućicun. Vrime nan ni 
bilo naklonjeno, ali ni bura ni zima nas nisu mogli sprečit 
da okitimo naš bor. I prikupimo neka sredstva za naš 
vrtić. Zato se ovdi želin, još jedan put, zahvalit simi ki su 
nan va tomu pomogli. Hvala Van za saku bućicu ku ste 
obisili na kraljevačku narančicu!

A onda su počele pripreme za mesopust. Normalno 
Adama smo do zadnjega dana delali; aš Adam da 
ni Adam i povorka da ni prava, ako se prvu subotu 
baren jedan na frišku pituru ne zalipi. I opet normalno, 
Bernardu je kombi krepal aš i taj kombi vozi celo leto, a 
kad triba va maškare poć počne štrajkat. Ali rešili smo 
sve i krenuli. Jako. I bogme do zadnje subote sve jače. 
I bilo nas je sve više. I moran ovdi reć da je krasno videt 
koliko dice i mladih ljudi želi sačuvat ovi stari običaji. 
Ne samo kod nas. Nego i va Šmriki, i na Križišću, i na 
Bakarcu. Neka toga bude. Čim više.

A mi smo polak običaja i navade stare, saku subotu 
udelali povorku po Kraljevici uz svirku i pjesmu. Mislin 
da smo sih obašli, a ako smo nekoga preskočili, neka ne 
zamiri, doć ćemo k letu. Bilo je i dažja, i bure, i sunca, i 
tepline. Večer nas je opet posvuda bilo. Kostrena, Pašac, 
Malinska, Crikvenica, Šmrika, Bakarac, Bribir, Drivenik,  
Novi Vinodolski,  Selce, Križišće, Hreljin. Bili smo na 
Grišken krabunošken susretu, Karnevalu va Crikvenici, 
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Pustnoj paradi va Prezidu, Karnevalu va Ljubljani i Igu. 
Za kraj smo bili i na Ričken karnevalu. Udelali smo tanci 
va našen Domu, va dvorani Praktikum i dočekali sve ove 
drage ljude ke smo posjetili. A i na dicu nismo pozabili 
pa smo njin redutu organizirali.

Z našun Dajun smo nastupili na izboru za kraljicu Ričkoga 
karnevala, ali njin se mala valjda ni baš pijažala. Ma smo 
sejedno zadovoljni aš je lani po leti za Ružicu Vinodola 
zibrana pa joj ovdi još jedan put čestitan, a simi ki su 
ju bodrili va Pavlomiru i va Dvorani mladosti hvala na 
podrški.

Za sami kraj smo pustili ono srcu najdraže pa smo na 
mesopusni utorak posjetili naši Orepčići va vrtiću,Centar 
za rehabilitaciju Fortica i Dom za dicu i mladež Oštro. 
Nakon toga zasvirali smo i Gradskoj upravi i još jedan 
put kroz celu Kraljevicu.

Sredu smo osudili i važgali Adama, vrnuli Gradonačelniku 
ključ i pojili bakalaj ma nemojte mislet da je tu kraj.

Sad je samo kratka pauza, a kad nan malo stepli gremo 
dalje. Triba poć na karnevali va Novi Vinodolski, Senj, a 
morda i na Cres. 

Zato niš ne čekajte, nego s nami hote!

USKRSNI KONCERT NA 
KRIŽIŠĆU

Tekst: Smiljka Ostović

Na Mali „Vazam“, u nedjelju 28. travnja 2019., 
u svom domu, u Staroj školi u Križišću, KUD „ 

Eugen Kumičić“ organizirao je Uskrsni koncert.

Odazvali su se svi pozvani: KUD „Gora“ iz Ravne Gore, 
pjesnici iz našeg susjedstva: Mladen Tadej, Mladen 
Barac i kantautor Neven Barac.
Izvođači svih dobnih skupina. Mnogobrojna publika – 
svih generacija. 
I skladbe i stihovi, radost i ljepota, život koji teče. 
„Kantunići  života“ , sjećanja autora na sretne 
mladenačke dane, na nezaboravnu ljubav najmilijih 
u više generacijskim obiteljima, među rodbinom i 
susjedima i mještanima. Odgoj za život. Nisam sam! 
Trpjelo se, slavilo, pomagalo, putovalo, gradilo, igralo, 
pjevalo, plesalo, snažilo, prepričavalo, voljelo, živjelo.
I na završetku koncerta zajednički nastup „Gore“ i 
„Kumičića“. Svi su  uživali  i veselili se. Tako je KUD 
„Eugen Kumičić“ ostao vjeran sebi i organizirao po 
trideseti puta Uskrsni koncert.

Aktivan KUD „Eugen 
Kumičić“
Tekst: Ljerka Švaglić

Težimo tome da se podmladi orkestar. Pozivamo 
sve zainteresirane učenike Osnovne škole Kraljevica 
u Školu Tambura!

Početkom ožujka održana je godišnja skupština na kojoj je 
prisustvovao velik broj članova. Tom smo prilikom mogli 
s velikim zadovoljstvom izvijestiti o aktivnostima u prošloj 
godini. Članovi tamburaškog orkestra marljivo su vježbali 
sviranje na oko 50-tak proba i nastupili na 20 koncerata. Uz 
tradicionalne koncerte za Božić i Uskrs na Križišću bili su i 
sastavni dio proslave blagdana Srca Isusova te Bele Nedilje. 
Ističemo samo još neka sudjelovanja kao “Vukovarsko 
svjetlo” u našem Gradu, “Božić je ljudi” u Bakru, “Jesen u 
Lici” u Gospiću, kao i gostovanje u Slovačkoj. Gostovanje u 
Gospiću je ujedno bio i izlet za članove KUD-a, a putovanje u 
Slovačkoj uz nastup bio je trodnevni izlet. Za što kvalitetnije 
nastupe organizirali smo trodnevni seminar tamburaškog 
orkestra na Malom domu na Platku koji se održao u travnju.

Udruge USKRSNI KONCERT NA KRIŽIŠĆU
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Tekst: Smiljka Ostović

17. siječnja blagdan je Svetoga Antona Opata, našega nebeskoga zaštitnika. Bila je mala i vela maša. 
Vjutro na maloj maši bili su i naši školani. Hodočasničku velu mašu predslavil je  vlč. mr. Mario Gerić. 
Vrime je bilo dobro i puno je ljudi pohodilo  sv. Antona. Ko vavik, ljudi se rado najdu i potle poćakulaju i 
va sebi nose tradiciju, da se ne zatare.

A nove generacije uče upijaju od starijih, kuliko moru!
Abadajmo kako oni na se to gljedaju.
„Sveti Anton Opat je veliki Šmrički blagdan. Taj dan smo 
otišli na misu u našu crkvu. Bilo je jako lijepo. Svi smo 
zajedno pjevali i molili. Dobili smo slatkiše. .. Slavlje se 
nastavilo u subotu u domu ...

  Nastupali smo prvi, ali s guštom. Pjevali smo i 
recitirali čakavski, kako „doma divanimo“. Pjevali smo 
„Pjesmu Šmriki“  i Sveti Ante. Jako sam bio uzbuđen. Svi smo 
bili sretni. Roditelji i učiteljice su nas posebno pohvalile ... 
Sjedili smo na klupicama na pozornici. Rado smo pogledali 
i poslušali i druge.
Jako sam ponosan jer sam Šmričan i volim moju Šmriku.“
Ovako pišu Fran, Karla i Antonio,  naši đaki z naše Šmričke 
škole ka j’ osnovana va rujnu 1894. na molbu naših Šmričani, 
a z odobrenjun ondašnjega ministra Izidora Kršnjavi. I ni 
nikada fermala delat. Ovo j’ 125 generacija đaki. Kuliko je 
ljudi, oci i mater, va njoj dobilo fundamenat života. I zučili 
su sakakove škole, po svitu su prohajali, svoju Šmriku voleli, 
doma se vraćali, Šmriku zgrajivali, oci i matere postajali. Ti  
oci i nonići, desno - istočno - krilo današnje zgrade, ti vridni 
Šmričani, zagradili su školsku zgradu za 4 miseci. Školska 
zgrada je otvorena 1. siječnja 1895.  Ova 125 genercija đaki 
prikazala nan je scensku igru „Naš Sveti Anton“ autorice 
naše učiteljice Dubravke Lerch. Dicu su uigrali učitelji 
Denize Korić, Anami Rubeša Ljubisavljević, Vesna Moreti 
i Gordan Slaby.
Program su nastavili malo stariji dica, mladi tamburaši, 
orkestar KUD-a Eugen Kumičić. Ma da j’ KUD osnovan 
1982. po utemeljiteljici i njihovoj učiteljici gđi Antici 
Rempešić, ova sadašnja postava krenula je rano, kao mlađi 
osnovci. Nismo ih mogli videt pred stalki. A sad lje kako su 
narasli. Š njimi j’ maestro g. Milan Alavanja. Dali su srcu 
oduška. Ugodan, skladan ritam i ton, ki samo moru dat 
tamburice, pojačal je već do sada dobar ugođaj.

SVI SMO BILI SRETNI!
Antonja va ŠMRIKI 2019.

Nastavili su dalje milozvučni ljudski glasovi uštimane 
Ženske klape Sveta Jelena z Svete Jelene s voditeljicom gđom 
Marijanom Bezić. 

Već je tradicija da s nami slave združeni zbori KUD-a 
„Sloga“ z Hreljina i KUD-a „Martin Matetić“ z Jadranova. 
Zagrmelo je pedesetak njihovih iskusnih „združenih“glasi. 
Saka sljedeća pjesma jače se j’ orila, instrumentalna pratnja 
mladoga g. Matea Žmaka i g. Ivan Nino Načinović dirigent,  
si, si su bili  ko jedan.
Novi ritam „bubanj i muzika složno udaraj!“, unesla je 
šmrička mladost, Šmričke mačkare, mačkaroni, više od 
četrdeset njih.
Sala j’ bila puna. Sagdi j’ bilo teplo od ljudi! I vlč. g. Jaroslaw 
Wilczynski, i zamjenica gradonačelnika gospođa Paula 
Vučković i gradonačelnik g. Dalibor Čandrlić bili su sagdi 
s nami. I se  generacije od osan do osandesetiosan let. I srca 
su bila ispunjena.
Naše vridne domaćice su, ko i vavik, puno toga dobroga za 
nepce parićale.  
O semu su se pojidali: Crikva, Škola, Mjesni odbor, Šmričke  
mačkare i Čitaonica. 
Puno j’ složnih ljudi, ko i vavik,  obogatilo ovo naše 
ANTONJSKO ŠMRIČKO SLAVLJE. Živili! 

Antonja va ŠMRIKI 2019.
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Od 9.-12. svibnja održalo se veliko Internacionalno 
natjecanje u Zagrebu na kojem je sudjelovalo 50 zemalja 

i 12300 plesača iz svijeta. U sklopu natjecanja održala se i 
GALA NIGHT koje je okupila 20 najboljih točaka od 2480 
koreografija koje su se izvele u sklopu natjecanja i u kojem 
je Dance Queen slavio s velikom pobjedom. 
Dance Queen je ostvario nevjerojatan uspjeh i u redovnom 
dijelu takmičenja ostvarivši nominaciju s čak 8 plesnih 
koreografija u top 20 najboljih koreografija natjecanja i uz 
to su slavili s 26 zlatnih medalja, 15 srebrnih medalja i 8 
brončanih medalja s plesačima od 5 do 25 godina koji su 
se natjecali u disciplinama show dance, modern dance, jazz 

dance, Acro dance i theatar musical.
Kup Hrvatske za kvalifikaciju za 
Državno natjecanje održao se od 25.-
28. travnja na kojem je klub također 
briljirao osvojivši 20 zlatnih medalja,14 
srebra i 12 bronci te na Grand Prixu se 
predstavili sa solisticom Evelin Žužić, 
Irom Đerić Hasanac i Klarom Šimić i 
klupskom skupinom „Sisters“. Veliki 
rezultati otvorili su nam vrata za najbolji 
plasman na Državnom natjecanju i 
kvalifikaciju za Svjetsko prvenstvo koje 
se u 11. mjesecu održava u Njemačkoj.  
Na kupu Hrvatske se predstavilo 16 
klubova i 1400 plesača.

Udruge

Tekst: Marija Španja, Sandra Ložnik Vidaček Glad

Klub će sezonu završiti plesnim predstavama koje 
će se održavati 23., 24. i 25. lipnja na tri lokacije – u 
Njivicama, Kraljevici i Crikvenici. 

Plesači i plesačice plesnog kluba „Dance Queen“ nastavili 
su plesnu sezonu jednako uspješno kao što su ju započeli. 
Kao i svake godine, sudjelovali su na radionicama različitih 
plesnih stilova poznatih riječkih plesača i koreografa koje je 
klub ugostio u veljači. Predavači koji su svoj rad predstavili 
mladim plesačima su Vanesa Kučić, Paola Vukelić, 
gimnastičarka Lea Stanić te ravnateljica baleta riječkog 
HNK-a Maša Kolar.
S nekoliko solističkih i parovnih točaka plesači su sudjelovali 
na kvalifikacijskom turniru „Dance World Cup“ koji se 
održao 9. i 10. ožujka u Zagrebu. Mnogi od njih ostvarili su 
pravo izlaska na svjetsko prvenstvo istoimene organizacije 

Plesni klub Dance Queen pobjednici 
INTERNACIONALNOG NATJECANJA U 
ZAGREBU
VELIKI USPJEH I KRUNA NA KRAJU 4 DANA 
NATJECANJA JEST POBJEDA S KOREOGRAFIJOM 
„WELCOME TO NOTRE DAME „ KOJA JE 
POBIJEDILA NA GALA NIGHT-u I TAKO KRALJEVICU 
POSLALA DOMA S 2500 TISUĆE EURA I GLAVNOM 
NAGRADOM KOJU SU OSVOJILI IZMEĐU 12300 
PLESAČA I MNOGIH KLUBOVA IZ HRVATSKE I 
INOZEMSTVA. 

Iz rada Plesnog kluba „Dance Queen“
koje će se održati u srpnju u Bragi u Portugalu. Posebne 
pohvale i specijalnu nagradu za najbolji solo natjecanja u 
vrijednosti od 200 eura osvojila je osmogodišnja Katia Milić.
Na lokalnom natjecanju „Dancing steps“ koje se održalo 
23. ožujka u Kostreni klub je osvojio nagrade za najbolju 
grupnu točku natjecanja (u izvedbi Karle Depeder, Mie 
Velepič, Tima Štimca, Mie Škarić, Sare Kirinčić i Marije 
Mučaj), najbolji ženski talent (Mia Velepič) i najbolji muški 
talent (Tim Štimac), te najbolji parovi (Tim Štimac i Mia 
Škarić te Mia Velepič i Danon Vrlić).
 Plesni klub „Dance Queen“ organizirao je godišnju 
produkciju 17. ožujka u Domu kulture i sporta u Kraljevici. 
Publika je uživala u grupnim izvedbama svih 250 članova 
raznih uzrasnih skupina, od dvije do četrdeset godina. 
Za organizaciju i produkciju ovog događaja zaslužne su 
voditeljice i trenerice kluba, no svojim su radom doprinjeli 
i mnogi suradnici. Pokrovitelj produkcije bio je Grad 
Kraljevica. Pripremu i izradu video zida i grafike napravila 
je voditeljica Marija Španja. Studio „Barrutik“ i „Nts“ iz 
Zagreba naši su vjerni kostimografi te su zaslužni i za 
ovogodišnje nezaboravne kostime. Studio „FotoKurti“ je 
zabilježio sve plesne trenutke, a „dBoki sound&light“ je 
osigurao rasvjetu pozornice.
 Dvanaest solista je sudjelovalo na međunarodnom 
plesnom festivalu „Dance Fest Poreč“ koji se održao 
početkom travnja. Na tom događanju je prisustvovalo oko 
2000 plesača iz Hrvatske, Srbije, Makedonije i Slovenije. 
Plesači iz „Dance Queena“ su osvojili deset prvih, četiri 
druga te jedno treće mjesto.

Dance Queen
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Pozdrav proljeću i Svjetski 
dan poezije

Tekst: Smiljka Ostović

Proljeće je već u naravi odaslalo svjetlost, toplinu, 
boje, mirise, raspjevane zvukove ... sve obnavlja, 
potiče ...

Potaknuta, Narodna čitaonica i knjižnica Šmrika, 
organizirala je, 22. ožujka 2019.  večer poezije Pozdrav 
proljeću. Početno bili su to stihovi naših hrvatskih 
poeta, klasika: Cesarića, Tadijanovića, Matoša, Zvrka uz 
odgovarajuću video i glazbenu pratnju ...

In memoriam: Mijo Liković, župnik emeritus
Tekst: Matija Žugaj, župnik

Dana 3. lipnja 2019. godine preminuo je u riječkom hospiciju mons. Mijo 
Liković, kraljevički župnik kroz 33 godine, a u Kraljevici je proboravio još 
12 godina kao župnik emeritus. 
Mons. Mijo imenovan je 1973. godine od kraljevičanina msgr. Viktora 
Burića, riječko-senjskog nadbiskupa, župnim upraviteljem župa Kraljevica 
i Bakarac. U župu dolazi nakon što je tri puta bio zatvaran „U ime naroda” 
te sa skromnošću nastoji u djelo sprovoditi pastoralne odluke nedavno 
završenog II. Vatikanskog koncila. Polako priprema teren za katehetsku 
poduku u suradnji sa časnim sestrama Presvetog Srca Isusova, pribavlja 
pisače mašine, nalazi sponzore za katehetski materijal, kupuje prvi televizor 
uopće u župnom stanu, a sve kako bi mladima približio lik i djelo Isusa Krista. 
Njegov duh bio je divovski, nimalo nalik figuri skromnog i samozatajnog  
župnika malenog stasom. Iako su mu u početku stizale prijetnje zbog 
promjena koje je pokrenuo u župnoj zajednici, nije se predavao. O njemu 
su čak i neki „vjernici” pisali nadbiskupu Buriću, nadajući se da će ga time 
prestrašiti. Međutim, „deda” Mijo kako su ga od milja svi zvali, postao je 
ubrzo omiljen kako među vjernicima tako i među nevjernicima. Voljeli su 
ga i prihvaćali svi, pa čak i mlađi svećenici, gledajući u tom „malom” svećeniku neustrašivu predanost Bogu i Crkvi. 
Sam zapisuje u svojem dnevniku: „ne bojim se nikakve ljudske ruke i ljudskog zlog jezika, već jedino Boga za kojim 
sam pošao i Crkve kojoj sam dao život svoj”. I prečasnom Miji ubrzo je kraljevički narod prirastao srcu te je već prije 
umirovljenja plaćao osobno župi komunalnu naknadu za grozno mjesto u biskupskoj grobnici, kako bi mu ostaci 
prebivali među njegovim narodom. U oproštajni kutak župne spomenice zapisuje zadnje riječi prije svojeg službenog 
umirovljenja, „mjesto sam si odredio u ‘jezutiskoj raki’, gdje ću do Uskrsnuća mrtvih, prebivati među mojim ljudima, 
kao 12-ti kraljevički župnik…nadam se da će me se tako češće prisjetiti u svojoj molitvi za moju dušu».
Neka mu pokoj vječni dao Gospodin Bog i neka počiva u miru Njegovu! 
„To je moj život, pjesma je to, hvaliti tebe o Bože moj!“ (pjesma mons. Mije Likovića).

 „ I gle! ... 
Buđenje šume
Grane se mirisno njišu, 
I dišu
Njene zelene grudi.
Na nju se lijeva pun zlata
Sunčani katarakt,
I pjeva puno ptica
Ko puno srebrnih žica, ...
U travi se cvjetovi smiješe ...“ (D. Cesarić)

Otvoriše se i srca nazočnih ... Ljubav je ključić. Potekoše 
iskreni potoci riječi. Sretno djetinjstvo  što čuči u nama 
... Ljepota i milina prirode u kojoj živimo ... Čežnja ... 
Uzvraćene i neuzvraćene ljubavi ...  Čovjeku je biti čovjek 
– najpotrebnije, najljudskije, najplemenitije, najuzvišenije 
... Možda se u brzini vremena koje huji teško snalazimo. 
Potrebne su nam oaze kraćih odmora u kojima će nas netko 
čuti kad srce progovori ... 
I to je upravo bilo to u našoj Čitaonici. 
Pozdravljajući proljeće obilježili smo međunarodni  Svjetski 
dan poezije. 

In memoriam: Mijo Liković, župnik emeritus Pozdrav proljeću i Svjetski dan poezije
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Udruge

SVITLO VA NOĆI I VA DUŠI
Tekst: Smilja Burić

VAŽNOST DJELOVANJA KUDA-a LANTERNA U 
PODRUČJU KULTURE I OČUVANJA TRADICIJSKE 
BAŠTINE PREPOZNAO JE I GRAD KRALJEVICA 
DODIJELIVŠI IM ZAHVALNICU. 

Već san dosti napisala o KUD-u “LANTERNA” i našoj 
lanterni na punti Oštra. Ali vavik ima neč novo. Ona je 
svitlo va noći i svitlo ko se ne gasi ni va nami. Pogotovo va 
ljudi ki su z moren vezani, ljudi ki navigaju, ki love ribe, ki 
ga istraživaju, ki su ronilci, šotajeri i si ki su z moren vezani. 
I jednostavno žive od mora......

Si volimo našu lanternu na Oštru aš i ona nas voli i lipo nan 
sviti. 

Mi KUD” Lanterna” smo vezane šnjun zavavik, aš se zovemo 
po njoj i se dok budemo postojale. A to ćemo dugo. Z leta 
va leto gremo naprvo i puno smo postigle. I vavik nan se 
pridruže nove članice. Imamo novu Svjetlanu Grubišic i 
malu njezinu kćer Antoniju. Sve vole tradiciju našega kraja i 
kantanja. Tako nas je već z našun voditeljicun trinajst. Naša 
Andrina Frleta je mlada žena koja nas vodi samo lipjen i 
boljen kantanju. Va ten smo joj od srca zahvalne. Verica Filić 
je isto tako žena puna volje va učenju folklora i tancanju. I 
njoj hvala, volje nikad dosti.

Da sad ne nabrajan ...nastupi. Prošlo leto je bilo sega lipoga 
i puno, puno dela i nastupi pa ću van dočarat sa slikami 
koliko smo toga udelale.

Sa sin tin mi smo ovo leto 2019. slavljenice 10 let našega 
postojanja. Ponosne smo na to i tako se i osićamo. Slavimo 
dest godišnjicu. Spravljamo Van neč lipo neč velo i zdušno 
va ten delamo. To će bit krajen “Leta va Kraljevici”. Ma neću 
se ni da otkrivan da Van ostane i iznenadenja.

Ja san va oven još otela dodat : Kako san va prošlen letu 
bila nagrađena i dobila nagradu Grada Kraljevice. Velu i 
najdražu nagradu: “NAGRADU ZA ŽIVOTNO DJELO 
GRADA KRALJEVICE”. Ovin puten bi se htela zahvalit 
svimi ki su me predložili, podržali i zibrali...

Susret umirovljenika 
Primorsko-goranske 

županije

Tekst: Milan Bauk

Povodom dana Primorsko-goranske županije 
13. travnja održan je XIII. po redu sportski susret 
umirovljenika PGŽ-a u Gradu Crikvenici.

Pokrovitelj susreta bila je PGŽ, organizator Matica 
umirovljenika PGŽ-a, a suorganizator i domaćin je bila 
Udruga umirovljenika Grada Crikvenice „Sunce”. Kao i 
uvijek na takvim susretima okupio se velik broj umirovljenika 
i gostiju iz cijele PGŽ u pravoj sportskoj, ali i prijateljskoj 
atmosferi. Naime, kroz ovakva druženja nedvojbeno se 
razvija sportski duh ljudi treće životne dobi, ali i tjelesna 
aktivnost uz osobnu i grupnu socijaliziranost kako bi barem 
na kratko zaboravili grubu stvarnost umirovljenika.

Prigodnim govorom nazočnima se obratio Predsjednik 
Udruge „Sunce” gospodin Juraj Rošić te je uz pomoć 
najstarije članice Udruge gospođe Ivane Baranović upalio 
simboličnu Olimpijsku vatru i time otvorio sportsko 
natjecanje.

Umirovljenici su se natjecali u devet disciplina (šahu, pikadu, 
kartanju, košarci, visećoj kuglani, Nordijskom hodanju...) 
što je polučilo brojnost od 696 sudionika. Podijeljeno je 93 
medalja, 9 pehara i 2 priznanja.

Naša Udruga umirovljenika Grada Kraljevice natjecala se 
u disciplinama: pikado muška i ženska ekipa, u briškuli i 
trišeti, beli, visećoj kuglani. Naš najuspješniji natjecatelj  bio 
je g. Milan Bauk – dopredjednik Udruge i to u pikadu te je 
ostvojio pehar odnosno 3. mjesto sa 381 bodom.

Ono što je igre dodatno učinilo još zanimljivijim, a 
nazočne oduševilo  jest činjenica da je nastupila i najstarija 
natjecateljica gospođa Ivana Baranović sa 89 godina iz 
Udruge Sunce i Vitorio Matijašić sa 87 godina iz Udruge 
Bakar – podružnice Hreljin.

SVITLO VA NOĆI I VA DUŠI Susret umirovljenika Primorsko-goranske županije
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Razgovor vodila: Paula Vučković

Predstavi nam ukratko Društvo za sportsku 
rekreaciju i sport „Atletico Team“?

„Atletico Team“ osnovan je i započeo je s radom na području 
grada Kraljevice pred 2 godine. Područje rada AT je sportska 
rekreacija s naglaskom na zdravstveni aspekt kroz funkcionalni 
fitness, koji podrazumijeva rehabilitaciju nakon ozljeda, 
gubitak kilograma, izradu programa prehrane, zdravstvene 
radionice, seminare, volontiranje s djecom, humanitarne 
akcije…

Jesi li zadovoljan dosadašnjim radom udruge?
Jesam, budući da se nešto takvo po prvi put pokrenulo u 
Šmriki. Vrlo sam zadovoljan napretkom svojih članova i 
svih onih koji sudjeluju u radu AT, bilo zbog treninga ili iz 
zdravstvenih razloga.

Kakve su povratne informacije od članova?
Možda će to najbolje opisati izjava učiteljice Denise Korić 
koja mi je rekla da sam joj spasio i promijenio život.  
Također, povratne informacije članova vezane su uz moj 
korektan i dobar pristup prema svakom članu te veliki napredak 
i razvoj djece koja do sada nisu imala takve mogućnosti i 
uvjete.

Kako bi opisao sebe kao trenera?
S obzirom na dugogodišnje iskustvo bivšeg vrhunskog 
sportaša, danas više od 10 godina trenera funkcionalnog 
fitnessa, uvijek sam i uvijek ću nastojati stavljati svoje 
članove na prvo mjesto. Najvažnije mi je njihovo 
zdravstveno stanje i funkcionalni razvoj. To je ono što radim! 
Zagovaram red, rad i disciplinu na treningu, prvenstveno 
radi prevencijskih razloga (mogućnost ozljeda i sl.) te 
funkcionalnog i osobnog razvitka svakog pojedinca.

Postoji li neka sportska disciplina koja te 
posebno zanima?

Teško mi je nešto izdvojiti. No, ako baš moram, izdvojit ću 
funkcionalno dizanje utega kao i razvijanje kardiovaskularnog 
kapaciteta, odnosno razvijanje aerobnog kapaciteta.

„Atletico Team“ je vrlo aktivan u civilnom 
društvu, svako malo organizirate tematska 
događanja, manifestacije, humanitarne akcije… 
Postoje li neke koje bi volio posebno izdvojiti?

Definitivno humanitarna akcija za Darija, korisnika 
Centra za rehabilitaciju „Fortica“, u sklopu koje 
smo prikupljali sredstva za kupnju specijaliziranog 
kreveta koji odgovara njegovim potrebama. 
Također, Uskršnji trening na kojem je bila većina članova AT i 
zabava iznenađenja za učiteljicu Denise koja je u godinu dana 
izgubila 50 kilograma.

Svi smo nedavno vidjeli članak u novinama 
o učiteljici Denise te se ovim putem i mi 
pridružujemo mnogobrojnim čestitkama!  
Kako bi opisao vaš zajednički rad u tih godinu 
dana?

Denise je bila motorički, kondicijski i fizički nefunkcionalna 
osoba u rekreativnom kontekstu, sa sumnjama u svoje fizičke 
mogućnosti i uspjeh. No, prethodnim razgovorom između nas 
se počela razvijati suradnja i odnos međusobnog povjerenja. 
Radili smo individualne treninge 7 mjeseci uz reguliran plan i 
program prehrane. S vremenom smo počeli podizati intenzitet 
treninga koji su kasnije rezultirali gubitkom 50 kilograma. 
Sada Denise trenira 5 puta tjedno te je pravi primjer osobe 
koja vjerom u sebe mijenja svoj život i zdravstveno stanje. 

Osim rekreacije i sporta, „Atletico Team“ se bavi 
humanitarnim radom, što je zaista pohvalno. 
Reci nam ukratko nešto o tome.

Moja životna filozofija je ona Muhammada Alija da bismo 
svi trebali vraćati zajednici u kojoj živimo, pomagati 
onima koji nemaju, koji nisu u mogućnosti… Imajući 
to na umu, organizirali smo izlete za djecu, zdravstvene 
radionice,  predavanja. Volontiram s djecom u školi, 
donirali smo im lopte, enciklopedije, laptop. Nastojimo 
motivirati djecu za daljnje obrazovanje i bavljenje sportom 
u ovom vremenu kad svi živimo ubrzanim načinom života. 
Kao roditelj i sam sam posebno osjetljiv na djecu i njihove 
potrebe i dok god budem mogao nastojat ću pomagati i 
uveseljavati djecu.

Što te u radu naviše ispunjava i čini sretnim?
Prvenstveno iskren osmjeh djeteta i svakodnevni pozdrav 
svakog od njih. Zatim, napredak i razvoj svakog člana AT, a 
posebice onih koji su imali probleme zdravstvene prirode te 
psihičke i fizičke naravi.

Planovi za budućnost?!
Definitivno ću nastojati održati sustav rada s članovima 
kao i do sada.I dalje ću se posvećivati volontiranju s 
djecom u školi, organizaciji humanitarnih akcija te 
zdravstvenih i sportskih radionica, a sve s ciljem poboljšanja 
kvalitete života stanovnika lokalne zajednice, a i šire. 
Cilj mi je i uključenje u rad sportskog kolektiva u kontekstu 
fizičke kondicijske pripreme sportaša.

Što bi htio poručiti našim čitateljima i 
sugrađanima?

Zdravlje nije trošak!
 
To je moja osnovna poruka. Ljudi ne shvaćaju da rekreacija 
znači zdravlje. Nije važno kojim se oblikom rekreacije bavite, 
taj odabir podredite samome sebi, važno je da se bavite i 
da ste aktivni. Živimo u podneblju u kojem nam pogodna 
klima omogućuje sve i trebamo to maksimalno iskoristiti. 
Pošto sam posebno osjetljiv na djecu i humanitarni rad s 
najpotrebitijima, svakako bih preporučio ljudima da barem 
jednom mjesečno posjete bilo koju ustanovu za djecu s 
posebnim potrebama, kako bi se osvijestili  i naučili cijeniti 
vlastito zdravlje!

ADAM MEŠANOVIĆ
DIPLOMIRANI EKONOMIST, MAJSTOR KARATEA CRNI POJAS 2. DAN, FITNESS INSTRUKTOR, ČLAN SASTAVA HRVATSKE KA-
RATE REPREZENTACIJE KOJA JE NA SVJETSKOM EKIPNOM PRVENSTVU OSVOJILA PRVO ODLIČJE U POVIJESTI HRVATSKOG 
KARATEA, PREDSJEDNIK I GLAVNI TRENER DRUŠTVA ZA SPORTSKU REKREACIJU I SPORT „ATLETICO TEAM“.

ADAM MEŠANOVIĆ
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Kristijan Vulinović 
– stipendist Grada Kraljevice s 
iskustvom rada u Microsoftu
Razgovor vodila: Ana Prodan Mogorović

Kristijan Vulinović, stipendist Grada Kraljevice, student 
pete godine FER-a prošlo ljeto bio je dio Microsoftova 
PowerPoint tima u Sunnyvaleu u Kaliforniji, a i ovo ljeto 
našeg uspješnog studenta „čeka“ praksa u Americi.

Studiraš na petoj godini FER-a. Kako je došlo do 
odluke da upišeš ovaj studij i što ti je zasad, bilo 
najzanimljivije od znanja i sadržaja s kojima si 
se susreo tijekom studija?

Programiranjem se počeo baviti još u osnovnoj školi, kad 
sam krenuo pohađati radionice programiranja u Centru 
tehničke kulture Rijeka. Od tada sam redovito išao na 
natjecanja i s vremenom sve više razvijao interes prema tom 
području. Nakon završene gimnazije, FER je bio logičan izbor 
u nastavku obrazovanja. Studij mi je pružio uvide u brojne 
sadržaje iz područja računarstva i računarske znanosti, a kao 
najzanimljivije bih izdvojio strojno učenje, čime se planiram 
baviti nakon završetka studija.

FER slovi za jedan od najtežih fakulteta. Da li ti 
je naporno?

Fakultetskih obaveza stvarno ima mnogo i potrebno je uložiti 
mnogo truda kako bi se uspješno odradile sve laboratorijske 
vježbe, seminari i projekti. Ipak ne bih rekao da mi je naporno 
jer se bavim onime što me zanima.

Koji je najbolji način usklađivanja fakultetskih 
obaveza i slobodnih aktivnosti?

Rekao bih da je najbolje fakultetske obaveze izvršiti čim prije, 
no naravno da ni sam nisam uvijek takav te se ponekad dogodi 
da nešto rješavam u zadnji čas. Unatoč tome se većinom nađe 
vremena za prijatelje i obitelj.

Možeš li nam opisati kako si dobio posao u 
Microsoftu?

Ljetnu praksu u Microsoftu sam pokušavao dobiti već nekoliko 
godina. U tom sam se razdoblju također prijavljivao i u drugim 
firmama. Postupak je sličan u svim firmama, no konkretno za 
Microsoft, ispunio sam prijavu na njihovoj web stranici, gdje 
sam priložio životopis. Nakon toga, ako životopis zadovoljava 
njihove uvijete, slijedi telefonski intervju u trajanju od otprilike 
jednog sata, tokom čega oni postavljaju razna pitanja, ne bi li 
što bolje procijenili znanje i interese osobe koja se prijavljuje. 
Ako i taj intervju dobro prođe, slijedi 4 do 5 intervjua uživo. 
U mom slučaju, to je bilo organizirano u Münchenu, gdje 
sam u jednom danu imao 4 intervjua s raznim Microsoftovim 
inženjerima iz Redmonda. Svaki od tih intervjua traje sat 
vremena, kroz koje osoba koja me intervjuira objašnjava čime 

se točno bavi, raspituje se o mojim dosadašnjim projektima i 
iskustvu te zadaje zadatak kojeg je potrebno riješiti na ploči. 
Dva dana nakon intervjua u Münchenu, recruiterica me je 
nazvala na mobitel kako bi me obavijestila da su svi intervjui 
dobro prošli i da će mi poslati ponudu za ljetnu praksu.

Kako si se snašao u Americi?
U Americi sam se vrlo brzo snašao. Tome je pridonijelo i to 
što mi je smještaj bio osiguran od strane Microsofta, zbog 
čega nisam imao brige oko pronalaska istog. Što se hrane tiče, 
doručak i ručak imao sam na poslu, a večeru i vikendom bih ili 
sam kuhao ili jeo negdje vani. U samom početku upoznao sam 
mnogo drugih studenata koji su također bili tamo na praksi, 
tako da smo gotovo svakog vikenda negdje putovali.

Gdje ste sve putovali?
Bio sam smješten u Sunnyvaleu, manjem mjestu u Kaliforniji, u 
blizini San Francisca. Već drugog radnog dana otputovao sam 
u Redmond u Washingtonu, gdje se nalazi sjedište Microsofta, 
a gdje Microsoft svake godine organizira razna predavanja, 
kao i zabavne aktivnosti za sve studente koji rade kod njih 
na praksi. Vrhunac tog tjedna bio je koncert Pitbulla, kojeg 
je također Microsoft organizirao isključivo za svoje studente. 
Putovao sam gotovo svaki vikend, te sam obišao mnoga 
mjesta u blizini, poput jezera Tahoe i nacionalnog parka 
Yosemite. Slobodno vrijeme nam je također bilo ispunjeno 
raznim drugim aktivnostima; jedan dan smo nakon posla išli 
na paintball, a jednog vikenda sam se čak odvažio i na skok s 
padobranom.

Kako je izgledao jedan tvoj radni dan u 
Microsoftu?

Radno vrijeme bilo mi je u potpunosti fleksibilno. Nisam imao 
određeno ni kad moram doći ni koliko dugo moram ostati 
na poslu, dokle god napravim sve što se od mene očekuje. 
Obično sam na posao dolazio ujutro između osam i devet te 
bih prvo išao na doručak. Nakon toga neko bih vrijeme proveo 
proučavajući postojeći programski kôd, programirajući i 
pronalazeći pogreške. U jedan bismo obično išli svi skupa na 
ručak, osim srijedom, kada bih na ručak išao u 12 s ostalim 
studentima. Prije ili poslije ručka većinom je bilo i vrijeme 
za sastanke. Tako bismo, primjerice, svakog utorka i četvrtka 
nakon ručka imali sastanak u trajanju od oko deset minuta 
kako bismo podijelili tko kako napreduje i na čemu trenutno 
radi. U konačnici je svaki dan na poslu bio u potpunosti 
različit.

Koji su tvoji daljnji planovi, tj. gdje se vidiš kada 
završiš fakultet?

Nakon što sam proveo jedno ljeto u Microsoftu, siguran sam 
da se želim vratiti i nastaviti raditi tamo. Srećom, mogu reći 
da je zadovoljstvo obostrano te su i oni izrazili zadovoljstvo 
mojim radom i ponudili mi mogućnost dolaska na još jednu 
studentsku praksu i ovog ljeta. 

Šetnja gradom Kristijan Vulinović
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Osnovna škola

Osnovna škola

Radionice Crvenog križa
Tekst i slika: Dubravka Lerch i Lorena Mrvčić

Krajem mjeseca svibnja 2019. godine u Osnovnoj školi 
„Kraljevica“ održane su radionice Crvenog križa za učenike 
od 1. do 8. razreda. Teme su bile: osobna higijena za 1. 
razrede, priča o jednoj ideji za 2. razrede, trgovanje ljudima 
za 3. razrede, kodovi sigurnosti na vodi za 4. razrede, 
trgovanje ljudima za 5. razrede, pružanje prve pomoći u 6. 
razredima te predavanje o dobrovoljnom darivanju krvi u 7. 
i 8. razredima. Učenici su sa zanimanjem slušali predavanja, 
aktivno su sudjelovali te su bili zadovoljni odslušanim 
radionicama.

Terenska nastava u
gradu – heroju

VUKOVAR
Tekst: Nikola Burić, VIII. razred

Učenici osmoga razreda OŠ Kraljevica u pratnji profesora 
Davora Juriše i Sande Đanović boravili su 20. i 21. veljače 
2019. u Vukovaru, sudjelujući u projektu koji obuhvaća 
učenje o vrijednostima Domovinskoga rata u organizaciji 
Ministarstva hrvatskih branitelja. Posjetili su više 
memorijalnih lokaliteta na širem području grada Vukovara 
gdje su, kroz predavanja stručnih vodiča, uvedeni u događaje 
koji su se u Vukovaru odigravali ratne 1991. godine. Terenska 
nastava završila je Školom mira – predavanjem čiji je cilj da 
učenici svojim domovima ponesu poruke mira i tolerancije. 
Na kvizu znanja predstavnici naše škole Petra Starčević i 
Nikola Burić osvojili su drugo mjesto.
Ovu terensku nastavu neki će pamtiti po suzama koje 
nisu mogli suzdržati na Ovčari i u bolnici, neki po novim 
prijateljima koje su upoznali iz različitih škola, a neki po 
umoru nakon duge vožnje po ravnim slavonskim cestama.
Osmaši nikada neće zaboraviti Vukovar, a tako će biti i sa 
sljedećim generacijama i na to svi moramo biti ponosni.

Terenska nastava u Istri
Tekst: Lorena Mrvčić

7. svibnja 2019. godine učenici VI.a i VI.b razreda u pratnji profesora Sande 
Đanović, Dragana Malnara i Natalije Blažević Frlan bili su na terenskoj 
nastavi u Istri.
Posjetili su Hum, najmanji grad na svijetu, zatim Roč gdje su vidjeli kuću 
u kojoj je pripravljena za tisak 1. hrvatska tiskana knjiga Misal po zakonu 
rimskoga dvora iz 1483.
Stare stepenice koje vode u grad Motovun bile su naporne, ali se isplatilo 
vidjeti prekrasan pogled na rijeku Mirnu i Motovunsku šumu.
Najzanimljivije je bilo na farmi boškarina kraj Višnjana. Barba Mario ispričao 
je sve o tim prekrasnim životinjama, a najhrabriji su se i slikali s boškarinom 
teškim tonu i sto kilograma. Svih je oduševio  i magarčić od samo deset dana.
Na kraju su posjetili Beram i u Crkvici sv. Marije na Škriljinah vidjeli su 
kasnogotičku fresku Ples mrtvaca majstora Vincenta iz Kastva. Bilo je 
naporno, ali zanimljivo i poučno.
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Najmlađi

Terenska nastava u Zagrebu
Tekst: Natali Rahelić, VII.b

Dana 26. veljače 2019. godine učenici VII.a i VII.b razreda 
otišli su na terensku nastavu u grad Zagreb u pratnji 
profesora Dragana Malnara i Sande Đanović. Posjetili su 
Hrvatski sabor i HRT uz stručno vodstvo. Učenici su bili 
veoma zainteresirani i postavljali su puno pitanja vezano 
uz rad saborskih zastupnika. Na HRT-u je bilo posebno 
zanimljivo vidjeti setove poznatih emisija uživo, prošetati 
raznim studijima, gluhom i zelenom sobom. Učenici su stigli 
kući puni lijepih dojmova s edukativne terenske nastave.

Valentinovo u školi
Tekst: Lorena Mrvčić

Priredba povodom obilježavanja Valentinova održala 
se u četvrtak 14. veljače 2019. god. u školskoj sportskoj 
dvorani u Osnovnoj školi „Kraljevica“. Natjecalo se 
26 plesnih parova petih, šestih i sedmih razreda, a 
ocjenjivala ih je komisija čiji su članovi bili profesori 
Davor Juriša (predsjednik), Sanda Đanović, Elizabeta 
Prelovac i Dragan Malnar. Trima najuspješnijim plesnim 
parovima iz svakog razreda uručene su prigodne diplome. 
U pojedinačnim nastupima plesale su plesačice Plesnog 
kluba „Dance Queen“. Priredbu su pripremili profesori 
Davor Juriša i Sanda Đanović, dok su istog dana prije 
priredbe učenicima tradicionalno uručena ljubavna 
pisma koja su se ubacivala u sandučić.

HVALEVRIJEDNI USPJESI UČENIKA
OSNOVNE ŠKOLE KRALJEVICA

Tekst:  Irena Mastrović i Đurđica Stracenski

Pod motom „bez selekcije, eliminacije i finala“ po 
21. put u Hrvatskoj, krajem trećeg mjeseca, održano je 
Međunarodno matematičko natjecanje „Klokan bez 
granica“.

S približno istim zadacima i ove se godine natjecalo više 
od 6 milijuna učenika u osamdesetak država svijeta, što 
ovo natjecanje čini najvećim školskim natjecanjem u 
svijetu.

Našoj školi ovo je bio 19. nastup, a rješavanju zadataka 
pristupilo je 97 zainteresiranih učenika od 2. do 8. 
razreda.

Svi koji su se natjecali zaslužuju pohvalu.

I ove su godine posebno istaknuti učenici koji su na listi 
10% najboljih u Hrvatskoj, u svojoj kategoriji. Iz naše 
škole to su:

2. RAZRED:
• Borna Gudac
• Luka Matahlija
• Matej Ivošić
• Lovro Mrđen
• Niko Rukavina
• Una Buza

3. RAZRED:
• Teodor Polić
• Fran Vicić

4. i 5. RAZREDI:
• Matija Veselić
• Matej Sović
• Dominik Čarija
• Ema Hajdinić

6. i 7. RAZREDI:
• Ivan Bošnjaković.

Zavidan uspjeh postigao je učenik Borna Gudac, 
učenik 2.a razreda s maksimalnim brojem bodova. 
Tako se našao na listi 10 prvoplasiranih u Republici 
Hrvatskoj!

Nadamo se da će ovi izvrsni rezultati mnogima biti 
dodatni poticaj!
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Natjecanja učenika Osnovne 
škole „Kraljevica“
Tekst: Lorena Mrvčić

Ove školske godine učenici Osnovne škole „Kraljevica“ 
natjecali su se na županijskoj i državnoj razini te su osvojili 
brojne nagrade.

Na županijskom natjecanju iz hrvatskog jezika natjecao se 
Damjan Žurga iz 7. a razreda pod mentorstvom profesorice 
Sande Đanović. U Lidranu je na županijskoj razini svoj rad 
prezentirala učenica Zara Remenarić iz 3. b razreda pod 
mentorstvom učiteljice Sunčice Vučković. Iz vjeronauka 
na županijsko natjecanje plasirali su se učenici Dominik 
Abramović iz 7. b razreda, Mia Bubrić, Matea Dojmi te 
Mihaela Tomić iz 6. b razreda, a mentor im je bio vjeroučitelj 
Ivica Ljubas. Iz geografije se učenik Nikola Burić iz 8. razreda 
plasirao na županijsku razinu pod mentorstvom profesora 
Kristijana Zeca. Iz talijanskog jezika je na županijskom 
natjecanju bila učenica Elena Popović iz 8. razreda pod 
mentorstvom profesorice Ane Vrebac. Iz matematike 
su učenici Ivano Baić iz 5. b razreda pod mentorstvom 
profesorice Doris Palfi te Ema Hajdinić iz 4. b razreda pod 
mentorstvom učiteljice Kristine Podnar zauzeli lijepa mjesta 
na županijskom natjecanju. Na županijskom natjecanju 
bilo je sedmero učenika te jedna rezerva na natjecanju 
Crvenog križa – 7. a (Marta Bagarić, Lana Ivanović, Mia 
Škarić, Petra Kajapi i Erik Vičević kao rezerva) i 7. b razred 
(Dominik Abramović kao vođa ekipe, Lara Cvjetićanin i 
Marijeta Čandrlić) pod mentorstvom učiteljice Dubravke 
Lerch te knjižničarke Lorene Mrvčić. Iz likovne kulture na 
županijsko natjecanje plasirali su se učenici Petra Kajapi iz 
7. a razreda, Petra Starčević iz 8. razreda, Stefani Iskra iz 6. b 
razreda te Darija Rukober iz 6. a razreda pod mentorstvom 
profesorice Elizabete Prelovac. Na županijskoj razini prvo 
mjesto u šahu osvojili su učenici Ema Hajdinić iz 4. b 
razreda, Vilim Kvaternik iz 3. a razreda, Dominik Čarija iz 
5. b razreda te Mihajlo Zorić iz 5. b razreda. Mentor im je bio 
profesor Davor Juriša, a voditelj Siniša Kvaternik. Učenici su 
se plasirali na državno natjecanje te su i tamo postigli dobar 
rezultat.

Iz tehničke kulture na državnom natjecanju bila je učenica 
Nika Nuić iz 7. b razreda pod mentorstvom profesora Rifata 
Ramčića.

Svim učenicima i njihovim mentorima želimo sreću u 
daljnjem radu te ih pohvaljujemo i ponosimo se njihovim 
dobrim rezultatima!

Tekst: Martina Bošnjaković, Marina Šanko Brletić , Marina 
Hajdin, Ana Plišić, Helena Žagar, Dijana Šimunić Vrcan, Silvia 
Šipek, Lidija Pravdica, Karin Tijan, Tatjana Lacmanović

ZIMOVANJE U STAROJ SUŠICI

NOVI STRUČNI SURADNIK U DJEČJEM 
VRTIĆU OREPČIĆI

Dječji vrtić Orepčići s 01.02.2019. zaposlio je stručnog 
suradnika psihologa. Na radno mjesto primljena je Helena 
Žagar, diplomirana psihologinja (profesorica) te edukantica 
terapije igrom za djecu. Zadaća psihologa u vrtiću jest 
da prati psihomotorički razvoj djece te pruža podršku 
u radu odgajatelja, nadopunjujući odgojno – obrazovni 
rad novim saznanjima te praktičnim idejama iz područja 
ranog i predškolskog odgoja. Direktan rad s djecom odvija 
se putem grupnih radionica i to vezano za specifične teme 
(npr. razvoj samopouzdanja, poticanje kreativnosti, jačanje 
socioemocionalnog razvoja, itd.) Po potrebi i u dogovoru i 
suradnji s roditeljima, radi i individualno s djecom. Osim 
toga, ovdje je i da roditeljima pruži podršku te odgovori 
na eventualna pitanja i nedoumice vezane za razvoj djeteta 
(motorički, kognitivni i socioemocionalni), specifične teme 
kao što su adaptacija na vrtić ili polazak u školu, delikatne 
situacije (npr. razvod roditelja), što će se realizirati kroz 
tematske roditeljske sastanke i individualne razgovore i 
savjetovanja.

VESELA MAŠKARANA ZABAVA U 
PRAKTIKUMU

Kad se male ruke slože, sve se može sve se može, tako su 
ove godine po prvi puta odgajateljice dječjeg vrtića odlučile 
organizirati maškaranu zabavu za djecu i roditelje u 
višenamjenskoj dvorani PraktikUm. Od ideje do realizacije 
prošlo je jako malo vremena, uložilo se puno truda, 
volje i rada i rezultat je bio savršen. Vidjeti toliko sreće, 
zadovoljstva, plesa i zabave u očima djece i roditelja bilo je 
neopisivo. Održane su dvije igre za roditelje, igra mumija 
i igra koja je potaknula natjecateljski duh kod njih samih. 
Natjecalo se 16 roditelja u četiri ekipe po četiri, cilj igre bio je 
čim prije probiti balon sjedanjem na njega. Igre za djecu su 
bile također natjecateljskog karaktera, skakanje u vrećama 
i hodanje s obručima s ciljem gađanja malih obruča na 
noge od stolica. I djeca i roditelji su za kraj odplesali ples sa 

Naši „Orepčići“

Naši „Orepčići“
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šeširom. Kako maškare ne bi bile maškare da nema krafni 
pobrinula se naša mama Dajana Demo koja je donirala 
krafne kako bi se zasladili i djeca i roditelji nakon svih 
odigranih igara. Plesnu i zabavnu atmosferu održali su gosti 
iznenađenja, Mesopustari Kraljevice koji su jako zagrijali 
atmosferu svojim ulaskom u PraktikUm. Zahvaljujemo se 
svima koji su se odazvali na našu malu maškaranu zabavu.

DJEČJI KARNEVAL U RIJECI
“Ovo leto Mini i Micky oteli smo bit

i misleli kako je to lako storit
šilici smo puno muke dali

aš bez točkic za haljice nismo bili pravi
kako materijala na točkice nigdi ni bilo

va Trst smo po njega šli
ali va Trstu butige delale nisu

i našu su šilicu stavile va stisku
ipak sve smo to rešili

točkice našli
i ovo leto po deseti put
na Rički karneval došli.”

RADIONICA IZRADE KUĆICA ZA PTICE 
Ako se netko pita gdje su 
nestali svi vrapci i ostale 
slatke male ptičice ovim 
putem vas obavještavamo 
da su se udobno i sigurno 
smjestile u čarobne kućice 
u dvorištu vrtića “Orepčići” 
u Kraljevici. Da, jedan 
od razloga je i taj što vrtić 
ponosno nosi naziv ove 
živahne i simpatične ptičice, 
a ove zime možete ga 
slobodno zvati i vrtić “Sretni 
Orepčići” jer je zahvaljujući 
unikatnim i kreativnim 
kućicama vrapčićima našeg 
kraja osiguran topao dom 
prepun hrane.

Priča započinje kao i svaka priča u dječjem vrtiću, iz 
znatiželjnih dječjih usta i ljubopitljivih očiju koje su 
primjećivale česte posjete sitnih, neumornih i gladnih ptica 
dvorištu i terasi vrtića, pogotovo zimi. Naravno da su se 
brižna dječja srca prepuna pitanja i jednostavnog rješenja 
problema nesebično dosjetila da je “malim sivim prijateljima” 
potrebna zaštita i hrana tijekom zimskih mjeseci kako bi “i 
njima bilo toplo kao nama”.

Odrasli su i ovaj put odgovorno i savjesno ispunili svoj dio 
te djeci omogućili ostvarenje nesebične ideje zbrinjavanja 
ptičica zimi odjenuvši je u odgojnu svrhu - poticanja razvoja 
ekološke svijesti i brige o okolišu. U suradnji s Nacionalnim 
centrom tehničke kulture u Kraljevici ravnateljica i 
odgajateljice vrtića krenule su u ostvarenje projekta izrade 
kućica za ptice. Kako bi sve postalo stvaralački i kreativno 
što i dolikuje jednom vrtiću u pomoć su pristigli djeca i 
roditelji. 

Organizirana je radionica djece, roditelja i odgajateljica u 
prostorijama vrtića. Stolovi prepuni akrilnih boja, kistova, 
svjetlucavih kamenčića, školjkica, kore drveta, šljokica i 
ostalog raznovrsnog materijala dočekali su veselu djecu 
i roditelje koji su vrijedno, s puno ljubavi i mašte krenuli 
ukrašavati drvene kućice. Sljedećih sat vremena čuo se 
samo onaj prepoznatljiv radni žamor dok su se svima obrazi 
rumenili od kreativnog zadovoljstva. Kreativnost je prštala 
na sve strane pa su nastajale kućice od plastičnih boca, a 
krenulo se i u izradu bombica od sjemenki - “kolačića za 
buduće stanare kućica”

Vjerujte nam da smo na kraju svi bez daha ponosno 
stajali pored gotovih šarenih kućica jer su naprosto 
izgledale prekrasno, nije da se hvalimo ali... Tu priča ne 
završava. Sljedećih dana pod budnim okom djece kućice 
su pronalazile svoje mjesto na stablima dvorišta kojemu je 
upravo to nedostajalo da bude savršeno, kao iz bajke. Sad 
znate i ne morate se više brinuti jer su gladne i promrzle 
ptičice našle svoj dom ove zime. Preostaje nam jedino da 
puna srca uživamo gledajući kako veselo slijeću u čarobne, 
šarene kućice. Sigurni smo da će pritom naše ptičice, 
zajedno s nama, osjećati veliku zahvalnost prema svima 
koji su spremno uložili svoje vrijeme i trud kako bi zbrinuli 
bespomoćna bića, a okolišu podarili prirodan ukras dostojan 
umjetnika.
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RADIONICE ZA RODITELJE
„RASTIMO ZAJEDNO“

Radionice „Rastimo zajedno“ su besplatan grupni oblik 
podrške roditeljima male djece. Na 11 radionica roditelji 
i voditelji su partneri u traženju odgovora na pitanja o 
roditeljstvu i djetetovom razvoju. Roditelji s voditeljicama i s 
drugim roditeljima razmjenjuju informacije, znanja, vještine, 
iskustva i tako zajednički uče i pružaju međusobnu podršku 
koja su se pokazala korisnom za jačanje kompetentnosti 
roditelja i djeteta. Program “Rastimo zajedno” dio je 
UNICEF-ova programa za podršku roditeljstvu “Prve tri 
su najvažnije” i diljem Hrvatske provodi se od 2008. godine 
s roditeljima najmlađe djece. Radionice su namijenjene 
svim roditeljima djece rane dobi (1-4 godine). Osmišljene 
su kao potpora roditeljima u roditeljstvu te promiču rast i 
razvoj i roditelja i djeteta. Temelje se na činjenici da roditelj 
najbolje poznaje svoje dijete i sebe, ali iskustva stručnjaka i 
drugih roditelja često su dobrodošla. Od veljače do travnja 
ove godine održali smo treći ciklus radionica za podršku 
roditeljstvu „Rastimo zajedno“. Postao je to prepoznatljivi 
dio naše vrtićke svakodnevice. Na ovaj „tečaj za roditelje, 
koji bi preporučio svima“ kako je rekao jedan od sudionika, 
odazvalo se četvero hrabrih roditelja koji su s voditeljicama 
rasli iz radionice u radionicu i uspješno savladali sve 
zamke roditeljstva u 21. stoljeću. Svi roditelji djece rane i 
predškolske dobi s područja našeg grada su dobrodošli na 
naše buduće radionie. Veselimo se druženju s vama!

PRATIMO TRENDOVE U HRANI

Skupina Zvrkići je početkom travnja sudjelovala na gastro 
manifestaciji održanoj u Visokoj poslovnoj školi PAR u 
Rijeci-Ri detox. Uz prezentaciju ukusne juhe od šparoga 

i koprive koju su djeca pripremala pred televizijskim 
kamerama, susreli smo se i s mnoštvom delicija od 
samoniklog jestivog bilja našega kraja i drugih sezonskih 
namirnica. Za sve koji žele isprobati naš vrtićki recept juhe 
od koprive i šparoga, otkrivamo i postupak prepreme:

Prokuhati vodu, kapulu i celer isjeckati na sitno,

Unutra staviti listove koprive, to je jako bitno.

Ne znam koliko treba kuhati, nisam još naučio gledati na 
sat,

Samo znam da prije kuhanja idem u šumu šparoge brat´.

U mikser sastojke istresi kad sve to dobro prokuha,

A poslije ubaci i šparoge da bude zdravija juha.

Na kraju sve to probaš, po želji dodaš malo koromača

Kako bi ova zdrava juha bila okusom jača.

IZLET NA IMANJE ŠIMANOVIĆI
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TERAPIJA IGROM

Psihologinja Helena Žagar, osim znanja i vještina 
stečenih formalnom edukacijom i dodatnim stručnim 
usavršavanjima, u svom radu koristi metode i tehnike iz 
terapije igrom te istu provodi pod supervizijom stručnjaka 
mentora. IGRA jest djetetov prirodni instrument za 
istraživanje, učenje i komuniciranje, ali i izražavanje 
problema ili frustracije. Terapija igrom namijenjena je za 
djecu u dobi od 3 do 12 godina. Definira se kao sustavno 
korištenje teorijskog modela kako bi se uspostavio 
interpersonalni proces u kojem educirani terapeut igrom 
koristi moć igre kako bi djeci pomogao da preveniraju ili 
riješe psihosocijalne i emocionalne poteškoće te ostvare 
optimalan osobni rast i razvoj. Temeljna čarolija u terapiji 
igrom je da se radi o načinu kako jesmo s djetetom, a ne o 
skupu tehnika koji na njemu primjenjujemo. Upoznajemo 
dijete kao jedinstvenu osobu i s njime smo na način koji 
pruža podršku u otkrivanju sebe, vlastitih snaga i potencijala. 
Djetetu se pruža mogućnost da kroz igru izrazi nakupljene 
osjećaje napetosti, frustracije, nesigurnosti, agresije, straha. 
Proigravanjem tih osjećaja, dijete ih izražava, suočava se, uči 
kako ih regulirati ili ih napušta. Pritom otkriva i svoje snage, 
samopouzdanje, bolje suočavanje s problemima, teškim 
situacijama te uči regulirati vlastite emocije.

S obzirom da je dijete dio obitelji, roditelji su važan dio 
promjene uključeni u savjetovanje ili druge oblike rada 
(primjerice zajedničkog susreta terapije igrom s djetetom). 
Tijekom cijelog procesa suradnja roditelja i terapeuta je 
intenzivna – od roditelja se dobivaju važne infomacije koje 
objašnjavaju problem ili teškoću, dok oni povratno dobivaju 
informacije o tijeku djetetovog napredovanja te savjete i 
podršku za rad kod kuće.

STOGA, UKOLIKO VAS NEŠTO VEZANO ZA VAŠE DIJETE 
BRINE, U NEDOUMICI STE, NE USPJEVATE PRONAĆI NAČIN 
DA MU POMOGNETE ILI SE S NJIME SPORAZUMIJETE – 
OBRATITE SE S POVJERENJEM.

“LAKŠE JE GRADITI SNAŽNU DJECU, NEGOLI POPRAVLJATI 
SLOMLJENE LJUDE.” F. ROGE.

POZDRAV OD LAVOVA

Mi smo mali, ali ……. Krenimo od početka, ima 
nas dvanaest, idemo u jaslice, najmanji smo i 
najslađi. Naša skupina zove se „Lavovi“, a mi smo 
Teo, Andre, Lea, Emanuel, Jakov, Viktor, Borna 
V., Borna T., Donata, Leon, Luka, Emma i naše 
odgajateljice Karin i Lidija. U jaslicama nam je 
jako lijepo. U početku smo malo plakali ali sada 
više ne. Pjevamo pjesmice, plešemo, plješćemo, 
sviramo na instrumentima koje smo napravili sa 
odgajateljicama. Igramo se frizera ali najviše od 
svega volimo igre u kuhinji. Tu se svi zajedno 
igramo, dijelimo igračke, dogovaramo i učimo 
prijateljstvu. Do sada smo puno toga naučili, već 
se znamo sami umiti, oprati ruke i skinuti odjeću 
prije spavanja. Iako smo mali svojim veseljem 
unosimo radost svima u vrtiću.

„PČELICE“

Stariju jasličku skupinu „Pčelice“ čine djeca u 
dobi od 2 do 3,5 godine starosti. Upravo u toj dobi 
vidljiv je početak istraživačkog ponašanja djeteta i 
aktivnog isprobavanja u svim područjima razvoja. 
Dijete počinje stjecati autonomiju, odnosno 
izražavati želju da nešto učini samo. Stoga je 
naš rad kroz proteklu pedagošku godinu bio 
usmjeren upravo na podržavanje i poticanje tih 
razvojnih osobina djece kao što su samostalnost 
u oblačenju, obuvanju, hranjenju, održavanju 
higijenskih navika te u odabiru materijala, igračaka 
i ponuđenih poticaja.

Najmlađi
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RADNA AKCIJA DJECE, RODITELJA I 
ODGAJATELJICA U VRTIĆU OREPČIĆI

Još jedna uspješna radna akcija uređenja dvorišta, vrta i 
terasa je iza nas. Vrijedne ruke djece, roditelja i odgajateljica 
i ovaj put su uspješno obavile sve planirane zadatke. Tako 
je terasa skupine Kockići dobila šareno i veselo ruho koji 
poziva djecu na igru i skakutanje. Terasa skupina Tigrovi 
i Zvrkići obogaćena je velikim autom od paleta i ukrašena 
cvjetovima-pisankama. Zidane, plave vaze na terasama 
okićene su raznobojnim mediteranskim biljem i cvijećem. U 
vrtu su gredice dobile svoju dozu komposta i zemlje kako bi 
spremne dočekale proljetnu sadnju povrća. Vertikalni vrtovi 
su nastanjeni novim stanovnicima - “brkatim jagodama”. 
Naša vrtna garnitura u dvorištu je obnovljena i osvježena 
novom bojom. Čak je i šumska pila radila punom parom 
dok su rezani panjevi kako bi se dvorište vrtića ukrasilo 
još jednom prirodnom konstrukcijom za stjecanje vještina 
koordinacije i spretnosti u prostoru. Mediteranski vrt na 
ulazu vrtića zasjao je u punom sjaju jer su se biljke opljevile 
i odstranio korov. Za kraj izvještaja o uspješnoj radnoj akciji 
u vrtiću sve pohvale djeci i roditeljima koji su se odazvali 
pozivu i za kratko vrijeme napravili čudo od paleta, cvijeća, 
panjeva i boja. Kad budemo imali na raspolaganju cijeli dan 
napraviti ćemo novi vrtić!!!

POSJET DVD-u KRALJEVICA

IZLET U TEMATSKI PARK SANC MICHAEL U 
RAPONJIMA

POSJET POLICIJSKIH SLUŽBENIKA 
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Sport

Aktualnosti iz Ribarsko 
športskog kluba Jastog

Tekst: Kristijan Rumora

Sve planirane aktivnosti tijekom prošle godine uspješno su 
dovršene. Nakon održane skupštine u prosincu na kojoj smo 
usvojili izvješće natjecateljske komisije te uručili prigodne 
nagrade za postignuća u protekloj godini, nastavili smo sa 
uobičajenim pripremama za redovnu godišnju skupštinu 
u travnju. Skupština je ove godine održana 7. travnja u 
Društvenom domu u Šmriki. Osim uobičajenih točaka 
dnevnog reda, najviše smo pažnje usmjerili na donesen i 
usvojen plan UPU Črišnjeve. To je plan kojeg smo čekali 
generacijama, sada nakon primjene možemo slobodno 
kreirati našu budućnost u Črišnjevoj, te tako postati opet 
značajan klub u sportskim i drugim postignućima. Naša 
nastojanja su provoditi statutom sve predviđene djelatnosti 
u budućem radu kroz korištenje predviđenog prostora, 
prvenstveno za sportska natjecanja, treninge te edukaciju 
mladih. Fokus je naravno i na druženje članova kroz 
čitavu godinu te manifestacije koje obogaćuju naš kraj 
tradicijom sportskog ribolova i društvenih aktivnosti. Taj 
smjer je podržala i skupština kluba, uz prigodni pozdrav 
gradonačelnika i podršku u našem radu. Naglasak je 
stavljen na pomladak kluba jer je to temelj, ne samo razvoja 
i budućnosti kluba nego i lokalne zajednice. Podršku u 
našim namjerama, koje jasno ističu cilj kluba te usmjerenje 
djelovanja u radu društvenog interesa, a posebno mladih, 
dao je Grad Kraljevica kroz trud da se ovo pitanje UPU 
Črišnjeve konačno riješi. Hvala Vam u ime članova kluba, 
svih naših starijih koji su još davno započeli nastojanja da se 
ovim planom definira status Jastoga te svih simpatizera koji 
vole Črišnjevu i naš kraj.

U vrijeme svečane objave skupštini na donesenom planu 
UPU Črišnjeva, odvijao se još jedan lijepi događaj za 
RŠK Jastog. Ekipa Jastoga u udičarenju nastupila je na 
međunarodnom kup natjecanju sv. Jakov, u organizaciji 
SRD Tunera Jadranovo. Nastupili su naši seniorski 
natjecatelji, Nikola Turina i Matija Vidas.  U konkurenciji 34 
ekipe, osvojili su 2. mjesto. Iskrene čestitke na ostvarenom 
visokom rezultatu. 

Aktivnosti sportskih klubova
Pripremila: Petra Hodanić 
ŠAHOVSKI KLUB KRALJEVICA
Krajem siječnja počeli su ubrzani šah ovski turniri za mlade u 
Šahovskom domu u Rijeci. Ukupno će se kroz godinu održati 
deset turnira, po jedan mjesečno, a do sada je odigrano pet 
turnira koji su podijeljeni na A turnir (do 20 godina) i B 

turnir (do 16 godina). Ove godine Ema Hajdinić nastupa 
na A turniru te sa svojim premijernim nastupima može biti 
zadovoljna. Na B turniru ŠK Kraljevicu predstavljaju Vilim 
Kvaternik, Mihajlo Zorić, Dominik Čarija, Andrej Regent i 
Matija Palfi.
Nakon što su u polufinalu županijskog šahovskog školskog 
prvenstva mladi šahisti Osnovne škole Kraljevica uvjerljivo 
osvojili prvo mjesto sa svih sedam pobjeda, u finalu su također 
osvojili prvo mjesto sa četiri pobjede i jednim remijem te 
tako izborili nastup na državnom prvenstvu osnovnih škola 
koje se održalo sredinom ožujka u Vinkovcima. Kraljevicu 
su predstavljali Ema Hajdinić, Vilim Kvaternik, Dominik 
Čarija i Mihajlo Zorić. Odigrali su šest kola sa dvije pobjede, 
tri poraza i jednim remijem te su osvojili 16. mjesto od 24 
ekipe. Bili su jedna od četiri najmlađe ekipe te je već sam 
dolazak na ovo državno prvenstvo veliki uspjeh.
Sredinom ožujka u Dražicama održano je pojedinačno 
šahovsko prvenstvo PGŽ do 13 i 17 godina. U muškoj 
konkurenciji do 13 godina nastupio je 21 igrač među kojima 
i Ema Hajdinić koja je žensku (slabiju i malobrojniju) 
konkurenciju zamijenila muškom. Ema je osvojila drugo 
mjesto, Vilim Kvaternik osmo mjesto, a Mihajlo Zorić 12. 
mjesto.
Također sredinom ožujka u Njivicama je započela 2. 
kadetska šahovska liga zapad gdje su se odigrala prva tri 
kola, četvrto i peto kolo odigrano je početkom travnja u 
Puli, a šesto i sedmo kolo početkom svibnja u Rijeci. Mladi 
šahisti Kraljevice ostvarili su svoj najveći uspjeh u ekipnim 
kadetskim šahovskim natjecanjima, postali su PRVACI 
lige. Nizali su pobjede protiv Cresa, Vodnjana, Ravne Gore, 
Malog Lošinja te Gospića, neriješeno su igrali sa Kastvom i 
Rječinom- Dražice te nisu upisali niti jedan poraz. Za ovaj 
uspjeh zaslužni su: Ema Hajdinić – zlatna na prvoj ploči i 
najbolja igračica u cijeloj ligi sa postignutih sedam bodova 
od sedam partija, Vilim Kvaternik – brončani na drugoj 
ploči sa postignutih pet od sedam bodova, Dominik Čarija 
– zlatni na trećoj ploči sa postignutih 6,5 od sedam bodova, 
Mihajlo Zorić – brončani na četvrtoj ploči sa postignuta tri 
od pet boda, Marko Kvaternik – 0,5 od dva boda.
U prvoj polovici travnja u Rijeci se odigralo Županijsko 
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šahovsko prvenstvo za kadete do 11 i 15 godina te juniore 
do 19 godina. U skupini do 11 godina gdje se natjecalo 22 
igrača Vilim Kvaternik osvojio je peto mjesto s četiri boda, a 
Dominik Čarija sedmo mjesto s 3,5 boda. Dominik će nakon 
ovog turnira osvojiti 4. kategoriju. Njihova vršnjakinja Ema 
Hajdinić u skupini do 15 godina osvojila je srebrnu medalju 
s 3,5 boda. To je za Emu lijep uspjeh budući je ona i pet 
godina mlađa od konkurencije.
U Fužinama se od 23. – 27. travnja održao šahovski kamp u 
kojem je sudjelovalo 27 učenika podijeljenih u tri skupine. 
Iako nisu učili u kampu, dvoje šahista ŠK Kraljevica pokazali 
su veliko znanje na završnom turniru koji je okupio 28 
djece. Ema Hajdinić je briljirala u svih 7 partija u kojima je 
pobijedila te drugoplasiranom pobjegla za dva boda. Vilim 
Kvaternik bio je osmi sa 4,5 boda (zlatni do 10 godina).
18. svibnja u Rijeci se održalo Prvenstvo županije za dječake 
i djevojčice do 7 i 9 godina. Nastupilo je 18 kadeta. Najmlađi 
član ŠK Kraljevica Andrej Regent osvojio je četiri boda od 
sedam kola i tako postao prvak PGŽ do 7 godina. Svoj prvi 
turnir odigrao je godinu stariji Fabio Turina te sa tri boda 
osvojio 11 mjesto. Isti dan održane su i Plazma sportske 
igre mladih – županijsko finale u konkurencijama do 11 i 
do 15 godina. Ema Hajdinić pobijedila je u konkurenciji 
kadetkinja sa šest od sedam partija. 9. i 10. bili su Vilim 
Kvaternik i Dominik Čarija sa tri boda. Ema je izborila 
nastup na državnom finalu koje će se održati u Splitu u 
kolovozu ove godine.
Prvog vikenda u lipnju u Novom Vinodolskom održan je Fit 
4 Novi gdje su nastupili i naši šahisti koji su od ukupno 30 
igrača iz sedam klubova osvojili pet medalja. Siniša Kvaternik 
osvojio je broncu u kategoriji seniora, Ema Hajdinić zlato 
u kategoriji kadetkinja, a među kadetima Vilim Kvaternik 
zlato, Dominik Čarija srebro i Mihajlo Zorić broncu.
Seniori ŠK Kraljevica svoju 3. hrvatsku šahovsku ligu zapad 
započeli su krajem veljače te su do sada odigrali šest kola 
te se nalaze na diobi 4. - 7. mjesta. Za seniorski sastav 
pobjedom je debitirala i Ema Hajdinić.

NK KRALJEVICA I NK PRIMORAC

Proljetni dio sezone 2018/2019. nogometaši NK Kraljevica 
započeli su sredinom ožujka. Pioniri i juniori nastupali su 
u 1. županijskoj omladinskoj ligi koja je završila krajem 
svibnja. Pioniri su osvojili drugo mjesto te imaju najboljeg 
strijelca lige Matiju Čabrijana sa 43 postignuta gola. 

Juniorska ekipa završila je na trećem mjestu. Seniori su 
nastupali u 1. županijskoj nogometnoj ligi koja je završila 
početkom lipnja te su osvojili sjajno drugo mjesto. Veterani 
su se natjecali u skupini A Lige veterana te su sezonu završili 
na četvrtom mjestu sa utakmicom manje. Hvalevrijedno 
je spomenuti i humanitarnu akciju u kojoj je klub donirao 
cjelokupan iznos od prodaje ulaznica sa utakmice sa NK 
Rab za liječenje male Mile Rončević. Odazvali su se navijači 
i simpatizeri kluba, a prikupilo se 4.060,00 kuna.
Krajem siječnja mali nogometaši NK Primorca (2006. 
godište i mlađi) nastupili su na 5. međunarodnom 
malonogometnom turniru “Tin Grgurić” u Delnicama. 
Odigrali su sjajne četiri utakmice u grupi, no nesretno su 
izgubili u četvrtfinalu na penale. Uz natjecateljski dio, ostalo 
je vremena i za zabavu u bazenu. Prije početka nove sezone 
mlađi pioniri odigrali su i nekoliko pripremnih prijateljskih 
utakmica sa svojim vršnjacima. Mlađi pioniri i morčići 
svoj natjecateljski dio proljetne sezone 2018/2019. započeli 
su krajem ožujka, a završili krajem svibnja. Mlađi pioniri 
zauzeli su treće mjesto sa odličnom igrom ove sezone dok 
morčiće čeka još nekoliko zaostalih utakmica tokom lipnja. 
Limači (predtakmičari) vikendom su igrali turnir u SRC 
Srdoči gdje su svaki puta odigrali po četiri utakmice.

BK KRIŽIŠĆE
Krajem travnja nastavila se Međuopćinska liga- istok. 
Preostalih pet kola igralo se do kraja svibnja, a boćari su 
snage odmijerili sa Krimejom, Sv. Jelenom, Grižanama, 
Orehovicom i Puntom. Boćari su također aktivni i na 
raznim boćarskim turnirima koji se održavaju u bližoj i široj 
okolici, a kako sezona turnira tek počinje tako i za boćare 
počinju aktivni proljetni i ljetni vikendi.

KBK FRANKOPAN

U Sportskoj dvorani u Kostreni početkom travnja održano 
je Državno prvenstvo u kickboxingu. Nastupalo je 286 
natjecatelja iz 61 kluba. KBK Frankopan nastupio je sa 
četiri natjecatelja, a u disciplini Point Fighting Adrian Benja 
osvojio je treće mjesto – 63 kg.
Početkom svibnja u Opatiji je održano Hrvatsko kickboxing 
prvenstvo u Point Fightingu za Mlađe kadete, Light Contactu 
za Starije kadete, Kick Lightu za Juniore i Low Kicku za 
Seniore. Na prvenstvu je sudjelovalo 322 natjecatelja iz 64 
kluba. Za KBK Frankopan, u disciplini point fighting za 
mlađe kadete Ivan Bakotić osvojio je srebrnu medalju u 
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kategoriji -32 kg, a u konkurenciji starijih kadeta u disciplini 
light contact brončanu medalju osvojio je Adrian Benja u 
kategoriji -63 kg.
Sredinom svibnja u Polači je održan “Polača Open 2019.” 
na kojem je nastupilo 189 natjecatelja iz 15 klubova. Za 
KBK Frankopan Kraljevica nastupilo je 11 sportaša koji su 
osvojili 5 brončanih, 3 srebrne i 2 zlatne medalje.

KK KRALJEVICA

Nakon dvotjedne zimske pauze, sve kategorije kluba 
krenule su početkom siječnja s treninzima jer su natjecanja 
nastavljena već u drugoj polovici siječnja. U prva tri mjeseca 
2019. godine odigrano je četrdesetak što službenih, što 
prijateljskih utakmica u svim kategorijama, a pred nama 
je još veći dio mini basket lige, završnica lige dječaka te 
zaostale utakmice juniorske lige. 
Prve su u nastavak sezone krenule mlađe kadetkinje kojima 
je ovo prva sezona u kojoj nastupaju. Rezultat je realan 
budući su ušle u natjecanje sa curama koje 4-5 godina 
nastupaju za svoje klubove od najmlađih kategorija (mini 
basket, liga djevojčica). Kroz utakmice igra je bila sve bolja, 
ali još je puno posla pred djevojkama kako bi nadoknadile 
manjak iskustva iz ranijih godina. Klub je kroz povijest imao 
dobre generacije u ženskom pogonu te trenutno radimo na 
omasovljenju ženskog dijela kako bi za mlađe djevojčice 
(1-4 razred) otvorili posebne termine.
Mini basket kategorija je sa natjecanjima krenula početkom 
ožujka i natjecanje će trajati do lipnja. Grupa broji oko 15 
naših najmlađih (djevojčice i dječaci), te je cilj da svladaju 
osnove košarke uz igru i zabavu kako na treninzima tako i 
na utakmicama. 
Dječaci u kategoriji do 13 godina nastupaju u svojoj ligi od 
početka studenog, a kao i mlađim kadetkinjama ovo im je 
prva godina u kojoj nastupaju na službenim natjecanjima. 
Juniorska ekipa složena je od naših mladih igrača koji igraju 
za seniore dva igrača na posudbi iz KK Crikvenice. Budući 
Crikvenica nema svoju juniorsku ekipu, dogovorena je 
suradnja kako bi mladi igrači dobili dodatne utakmice koje 
su potrebne za njihov bolji razvoj. 
Seniori su u natjecanje ušli sa bitno promijenjenom i 
pomlađenom ekipom u odnosu na prošlu sezonu. Zbog 
mnogih okolnosti odlučili smo se ići u smjeru razvoja 
mladih igrača, budući iskusnih igrača, koji mogu sa jednim 
ili dva treninga tjedno igrati, nismo imali. Prema tome su 
napravljeni i planovi za sezonu gdje je rezultat potpuno 

stavljen u drugi plan, a razvoj igrača kroz jaki trenažni 
proces i veća minutaža na utakmicama postali su primarni 
cilj. Ovisno o rasporedu utakmica odrađivalo se 4 ili 5 
treninga tjedno, i po jedna seniorska i juniorska utakmica. 
Maksimalan rad kroz sezonu kao i u razdoblju posezone 
(travanj-lipanj) zalog je za sljedeću sezonu u kojoj bi trebali 
imati 5-6 mladih igrača na koje se može računati, i oni će 
uz nekoliko iskusnijih igrača činiti okosnicu ekipe u sezoni 
2019/2020.
U klubu trenutno uz trenera seniora, imamo još tri 
trenera u omladinskom pogonu te trenera za kondicijsku 
pripremu. Svi oni, svaki na svojoj razini, rade s istim 
ciljem, a to je uključenje što većeg broja mladih u sport i 
pružanje najboljih mogućih uvjeta za razvoj svakog od tih 
mladih ljudi koji prolaze kroz klub, kako u osobnom tako i 
u sportskom smislu. Sve kategorije su uz pomoć sponzora i 
roditelja opremljeni novim dresovima jedinstvenog dizajna 
na kojem se ističe naš dvorac Frankopan. Osim toga svi su 
dobili nove klupske trenirke i torbe, nešto što u posljednjih 
desetak godina nismo bili u mogućnosti. Jedina kategorija 
bez novih dresova je mini basket i nadamo se da ćemo ove 
godine uspjeti to realizirati uz pomoć ponekog donatora 
i ovim putem pozivamo ukoliko ima zainteresiranih za 
pomoć klubu na bilo koji način da nam se jave.

KPA ADRIA 
Tekst: Tatjana Travica
Jedna od djelatnosti KPA Adria je i podvodna fotografija 
kojom se članovi kluba intenzivno bave. Nakon održanih 
tečajeva podvodne fotografije pod vodstvom predsjednika 
kluba Danijela Frke, jednog od najtrofejnijih podvodnih 
fotografa i instruktora neki od članova tijekom prošlih 
godina i početkom ove sudjelovali su na međunarodnim 
natjecanjima u podvodnoj fotografiji. Fotografi se natječu 
u dvije kategorije i to: DSLR (digitalni refleksni fotografski 
aparati) i Kompakt (digitalni kompaktni fotografski aparati). 
Cilj je snimiti tehnički ispravne i kompozicijski što ljepše 
fotografije na tri zadane teme: podmorski ambijent, riba i 
makro fotografija.
U organizaciji CAOS Divers Trieste i Ronilačkog centra 
Marco Polo iz Rijeke 30. ožujka i 13. travnja održano je 
prvo ovogodišnje natjecanje u podvodnoj fotografiji 3. Gara 
Fotosub Open na kojem su sudjelovali naši članovi. Tijekom 
dvodnevnog natjecanja 26 natjecatelja ronilo je u akvatoriju 
Sistiane (Italija) i Rijeke. Član Nenad Škorić osvojio je 4. 
mjesto u Komapct kategoriji dok je Danijel Frka osvojio 9. 
mjesto u DSLR kategoriji.
Na Rabu od 10. do 12 svibnja održano je međunarodno 
natjecanje 5. Mares Underwater Photo Marathon Cup, u 
organizaciji Ronilačkog kluba “Roniti se mora”, s generalnim 
sponzorom Mares, a uz potporu TZ Otoka Raba. Na 
ovogodišnjem kupu sudjelovalo je 86 natjecatelja iz 7 
zemalja, Hrvatske, Slovenije, Italije, Srbije, Mađarske, Bosne 
i Hercegovine te Nizozemske. Ovim brojem natjecanje je 
postalo najveće u Europi, te jedno od najvećih i u svijetu. 
Izuzetna čast je da je predsjednik KPA Adria Danijel Frka 
bio član tročlanog međunarodnog žirija. U natjecateljskom 
dijelu sudjelovali su članovi kluba Ranko Frka, Zoran Trubić 
u DSL kategoriji i Nenad Škorić u Kompact kategoriji. U 
nimalo lakim uvjetima, temperatura mora se spuštala i 
do +11°C, članovi su ostvarili dobar uspjeh. U ukupnom 
poretku u međunarodnoj konkurenciji u DSLR kategoriji 
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Ranko Frka osvojio je 8. mjesto i Zoran Trubić 17. Dok je 
Nenad Škorić u Kompact kategoriji zauzeo 12. Mjesto. U 
sklopu istog natjecanja održao se Croatia Cup gdje se Ranko 
Frka našao na postolju s osvojenim 2. mjestom u DSLR 
kategoriji, Zoran Trubić osvaja 7. mjesto, dok Nenad Škorić 
u Komapct kategoriji osvaja 5. mjesto.
Kako se na ovakvim natjecanjima stječu nova iskustava KPA 
Adria će nadalje nastojati aktivno sudjelovati u budućim 
natjecanjima sklapajući nova prijateljstva s ljudima koje 
povezuje ista strast prema svijetu ispod površine mora. 
 
RŠK TUNERA

Jedna od novih manifestacija, članica IPA Hrvatske Sekcije 
u organizaciji IPA Primorsko Goranske, naziva ribarski 
triatlon „Tunera 2019“ održana je u Bakarcu 6. travnja 2019. 
godine. Manifestacija je okupila nešto više od 50-ak članova 
IPA i simpatizera. Predsjednik IPA Hrvatske sekcije je 
pozdravio sudionike na otvorenju. Sudionici ove rekreativne 
manifestacije bili su članovi  IPA Primorsko Goranske iz 
redova policije, policijskih umirovljenika, počasnog članstva 
Zbora Narodne Garde, SJP Ajkula, Dubrovačkih specijalaca, 
te ribići i članovi vodstva IPA Istra i IPA Šibensko-kninske i 
domaćin Ribarsko Športski klub „Tunera“ iz Bakarca u čijim 
prostorima je održano druženje.
Ukupno 13 ribića se odvažilo uloviti ribice sa obale, udicom 
na poziciji gdje su nekad stari ribari lovili tune. Lovina 
nije bila niti malo pozamašna tako da su sudionici koji su 
čekali lovinu, a igrali su karte, briškulu i trešetu i natjecali 
se u boćanju uživali u cjelodnevnom roštilju u raznovrsnim 
mesnim delicijama, ali i ribi na gradele koju je osigurala 
svojom donacijom tvrtka UGOR iz Rijeke.
Pobjednici natjecanja u ribićiji su 2 mladića iz Bakarca, 
Luka Dorić i Lovro Rukavina, koji su očito već iskusni u 
ovoj disciplini i ulovili su svaki po jednu kraljicu riba, oradu, 
ostali su ulovili jegulju i jedan primjerak ribe koju ni dobri 
poznavatelji ribe nisu sa sigurnošću mogli identificirati. 
Treće mjesto i brončanu medalju osvojio je poznati 
ribolovac IPA Istra, Vlado Jažić, svi ostali su ulovili srdelice 
sa roštilja.
Nakon podjele medalja, priznanja, zahvalnica i suvenira 
IPA, sudionici su pljeskom zaključili ovu prvu manifestaciju 
nazvanu ribarski triatlon i time potvrdili tradicionalnost 
ovog okupljanja članstva. Naglašeno je kako će dogodine 
na tunerama u Bakarskom zaljevu koje su ove godine bile 
na restauraciji, uz Hrvatski barjak zavijoriti i zastave IPA. 
Možda dogodine naleti i poneka tuna na malu udicu.

INFORMACIJA
iz Županijske lučke uprave
Bakar-Kraljevica-Kostrena

o korištenju vezova u luci Carovo

Zbog učestalih upita kao i dezinformacija, 
koristimo priliku da građane informiramo o 
situaciji u luci Carovo.

Kompletni radovi na gradnji luke Carovo trebali bi 
biti završeni najkasnije do 30. lipnja. Nažalost, rok 
se produžio zbog nepovoljnih vremenskih uvijeta 
cijelo proljeće. ŽLU je, sukladno članku 15. Pravilnika 
o uvjetima i kriterijima za dodjelu stalnog veza na 
korištenje, osnovalo Povjerenstvo za izradu rasporeda 
pozicije vezova postojećih korisnika te dodjelu novih 
vezova u luci Carovo. 
Zadaci Povjerenstva su:
• izrada rasporeda pozicije postojećih korisnika 

komunalnih vezova u luci Carovo optimizirajući 
korištenje vezova primjenom faktora vjetra, vala 
i veličine i vrste polovila, a sve prema pravilima 
struke;

• utvrđivanje broja slobodnih (novih) vezova nakon 
smještaja postojećih korisnika;

• utvrđivanje prijedloga Liste priorita za dodjelu 
novih vezova, sukladno Pravilniku o uvjetima i 
kriterijima za dodjelu stalnog veza na korištenje, 
temeljem podnesenih Zahtjeva koji se nalaze na 
„Listi čekanja“.

Povjerenstvo je počelo sa radom i rad povjerenstva 
će se odvijati u dvije faze. Prva faza  će obuhvatiti 
raspored pozicije vezova dosadašnjih korisnika, te 
nakon Odluke o prihvaćanju prijedloga rasporeda 
koje će donijeti Upravno vijeće ŽLU, korisnici će se 
moći privezati čim se radovi završe.  Anekse Ugovora 
o korištenju stalnog veza (mijenjati će se broj veza) 
potpisivati će se nakon dobivene uporabne dozvole.
U drugoj fazi (nakon dobivene uporabne dozvole) 
Povjerenstvo će izraditi prijedlog liste dodjele novih 
vezova na korištenje, te nakon Odluke o prihvaćanju 
prijedloga dodjele novih vezova koju će donijeti 
Upravno vijeće ŽLU potpisati će Ugovore o korištenju 
stalnog veza sa novim korisnicima.
Obje liste, kao i Odluke Upravnog vijeća biti će 
objavljene na web stranici ŽLU, korisnici će biti 
pravovremeno obaviješteni tako da mogu, uz 
asistenciju lučkog redara, privezati svoje plovilo.
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Godišnja nagrada
Primorsko-goranske županije 
Queensicama

Foto: David Kurti/Foto Luigi

Na svečanoj sjednici Primorsko-goranske županije u 
Opatiji, koju je svojom nazočnošću uveličala i predsjednica 
RH Kolinda Grabar Kitarović, jednoglasnom Odlukom 
Županijske skupštine PGŽ našem plesnom klubu 
“Dance Queen Kraljevica” uručena je godišnja nagrada. 
To je još jedno veliko priznanje u nizu za rad i 
trud plesnom klubu “Dance Queen Kraljevica.”   
Čestitke svim plesačima i njihovim voditeljicama.   

„S vjetrom kroz tišinu“

Tekst: Klaudio Vrančić

Četrdesetak sudionika, od čega polovica gluhih 
i nagluhih osoba, raspoređeno na pet jedrilica, 
zaplovilo je u mjesecu travnju “S vjetrom kroz 
tišinu”.   Punoljetno izdanje regate “S vjetrom kroz 
tišinu”, namijenjene gluhonijemim osobama, u 
Kraljevici je okupilo četrdesetak sudionika, od 
čega je polovica gluhih i nagluhih osoba. Na pet su 
se jedrilica, uz domaćine, ukrcali i gosti iz Italije, 
Zagreba i Nove Gradiške. Hvalevrijedan projekt  
“S vjetrom kroz tišinu”, koji je pokrenut 2002. 
godine, plod je suradnje županijske Udruge gluhih 
i nagluhih osoba i Udruge skipera Jadrana. Cilj 
projekta je socijalizacija gluhih i nagluhih osoba i 
senzibiliziranje javnosti. 

Druženje povodom Uskrsa

Kao i prošle godine Grad Kraljevica je povodom 
Velikog petka u centru Kraljevice, ispred 
Brodokomerca, organizirao druženje uz podjelu 
friganih srdelica i  bakalara.

Obavijest poljoprivrednicima 
o besplatnim analizama tla

Centar za poljoprivredu i ruralni razvoj PGŽ je u 2018. i 
početkom 2019. godine opremio laboratorij za početno 
izučavanje osobina tla u Staroj Sušici. U istom je mo-
guće vršiti analize tla za sljedeće parametre:

Parametar Jedinica

1. Reakcija tla u vodi pH

2. Ukupni CaCO3 (kalcimetrom) %

3. Količina nitrata (Nitracheck) kg/ha (ppm)

4. P2O5 mg/100 g

5. K2O mg/100 g

6. MgO mg/100 g

7. Ukupni Ca mg/100 g

8. EC vrijednost ds/m

9. Raspadanje agregata (9 min) %

Analize tla za poljoprivrednike koji dolaze s područja 
Grada Kraljevice su besplatne.

Poljoprivredniku se može odraditi maksimalno tri be-
splatne analize u 2019. godini, nakon čega će morati 
plaćati punu cijenu analiza u iznosu od 200,00 kuna.

Više informacija o načinu uzorkovanja tla te zahtjev 
možete preuzeti na stranicama Centra za poljoprivredu 
i ruralni razvoj PGŽ https://cprr.hr/archives/111867 

Župni ured u Kraljevici promijenio je broj 
telefona -  051/551-830. Sve aktivnosti i novosti iz 
župe Kraljevica možete pratiti na novo otvorenoj 
internet stranici župe
 https://www.zupa-kraljevica.com/ 

Vijesti ukratko
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Jedan od komentara iz naše knjige dojmova u slaljeničkom tjednu je : ”Uživali smo od prvog do zadnjeg 
trenutka. Predivna poruka, predivne glumice i kostimi. Vidi se da ste uživale i da Vam je gušt. Pružile ste 
djeci najljepše moguće iznenađenje i poklon koji će pamtiti cijeli život!” rekla je jedna od uzvanica.

Tekst: Ravnateljica Adela Karlovčan

Dječji vrtić „Orepčići“ proslavio je 20 godina samostalnog 
odgojno-obrazovnog djelovanja. Vrtić je do 1999. godine 
djelovao unutar ustanove Dječjeg vrtića Rijeka, kada smo 
osnovali samostalnu djelatnost pod Gradom Kraljevicom, 
kao osnivačem. Tijekom ovih 20 godina vrtić se razvijao 
kvalitetom i kvantitetom. Danas brojimo 12 odgajatelja, od 
kojih je 6 magistra ranog i predškolskog odgoja i obrazovanja, 
zdravstvenu voditeljicu, psihologinju, tehničko osoblje i 
ravnateljicu. U šest skupina upisano je 126 djece. Dvije 
skupine su jasličkog programa te četiri vrtićkog programa.
Utemeljeni na suvremenoj humanističkoj razvojnoj 
koncepciji provodimo 10-satni cjelodnevni program 
usmjeren razvoju cjelokupne osobnosti svakog djeteta, 
uvažavajući pri tom individualne potrebe i interese djece, 
kulturu obitelji i zajednice u kojoj živimo i djelujemo. S 
ponosom govorimo da dušu našeg vrtića čine djeca, ali i 
djelatnici koji s puno ljubavi i požrtvovnosti  brinu i skrbe 
za svako dijete. Bogaćenjem djetetovog iskustva, pružanjem  
potpore igri, učenju i druženju, doprinosimo bezbrižnom i 
sretnom odrastanju svakog djeteta.
Valja istaknuti suradnju s vanjskim suradnicima koji 
kontinuirano obogaćuju odgojno-obrazovni proces – 
Centar Fortica, Maškaroni Kraljevica, Narodna knjižnica 
i čitaonica Kraljevica, DVD Kraljevica, Osnovna škola 
„Kraljevica“, Nacionalni centar tehničke kulture Kraljevica 
i Turistička zajednica Grada Kraljevice.
Roditelji se nesebično uključuju u rad ustanove odazivajući 
se na sve akcije u organizaciji vrtića – uređenje dvorišta, 

sitni popravci, montiranje sprava za igru, sadnja cvijeća, 
druženje i boravci s djecom u skupini; osnažujući tako naše 
partnerstvo i suradnju.

20 GODINA DJEČJEG VRTIĆA 
„OREPČIĆI“, KRALJEVICA

20 GODINA DJEČJEG VRTIĆA „OREPČIĆI“
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Osnivač, Grad Kraljevica, osluškuje naše potrebe i ideje 
te financijski poprati iste. Kroz jaku suradnju razvijamo 
partnerski odnos, zajednički planiramo sve buduće korake, 
kvalitetno i stručno promišljajući na koji način još više 
obogatiti život naše djece.
Rad i trud svih djelatnika vodi vrtić u smjeru otvorene, 
fleksibilne i dinamične zajednice djece i odraslih. Kako 
su nam ljubav prema djetetu i skrb za njegove potrebe bili 
najveći motiv u ovoj 20 godina dugoj priči, tako su nam sada 
upravo ta djeca budućnost Grada Kraljevice – naša snaga i 
nasljeđe.

Prvih dvadeset godina samostalnog rada je iza nas. Cijeli 
tjedan protekao je u slavljeničkom duhu. Ponedjeljak, 13. 
svibnja smo započeli izložbom fotografija u Dvorcu “ Nova 
Kraljevica” gdje smo prikazali djecu i odgojiteljice u proteklih 
dvadeset godina rada vrtića. Pozvali smo sve djelatnice koje 
su nekad radile u našem vrtiću i posebno nas veseli što su se 
i odazvale našem pozivu. Drugi dan naše proslave obilježili 
smo na način da smo u prostoru “PraktikUma“ osmislile 
predstavu za djecu i roditelje. Naslov predstave je “Vrtić iz 
bajke”. Predstava je u cijelosti rad odgojiteljica dječjeg vrtića, 
od teksta, scenografije, kostima. Dvorana PraktikUma bila 

je dupkom puna, a najveće iznenađenje djeci je bilo to što 
su na pozornici ugledale svoje odgojiteljice u nekim novim 
ulogama. Srijeda, 15. svibnja bio je rezerviran za roditelje 
i psihologicu koja je za roditelje osmislila radionicu pod 
nazivom Djetinjstvo nekad i sad” . U četvrtak u prostoru 
Dvorca “Nova Kraljevica” u 18 sati održana je svečana 
proslava. Prostor je bio premali za sve koji su se odazvali 
našem svečanom slavlju. Pozivu se odazvao prvi čovjek 
Grada Kraljevice Dalibor Čandrlić, dogradonačelnica Paula 
Vučković i predsjednica Upravnog vijeća Matea Dundović, 
svi bivši zaposlenici vrtića, ravnatelji vrtića u okruženju 
te mnogi drugi uzvanici koji su nas darivali prigodnim 
poklonima.

Odgajiteljice su napravile film u trajanju od 15 minuta koji 
je u kratkim crtama prošao kroz povijest vrtića i koji  je 
prikazao današnja postignuća kod djece i odgojiteljica. U 
programu je sudjelovala klapa “Tić”, dječji zbor vrtića koji je 
otpjevao pjesmu “Dobro jutro gradiću mići”.

Tema broja
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Važni telefonski brojevi

Grad Kraljevica 282-450

Narodna knjižnica i čitaonica 282-099

Dječji vrtić „Orepčići“ 281-211

O.Š. Kraljevica  281-212

Turistička zajednica 282-078

Lučka kapetanija isp. Kraljevica 282-330

Lučka uprava 281-122

Matični ured 281-336

Pošta Kraljevica 525-873

FINA 206-930

Erste&Steiermarkische Bank 072/376-715

Ordinacija opće medicine, 
doktorica Stojanović 281-232

Ordinacija opće medicine, 
doktorica Copetti Modrčin 490-463

Stomatološka ordinacija 
Cattonaro 281-302

Pedijatrijska ordinacija 281-242

Ljekarna „Galler“ 281-414

DVD Kraljevica 281-254

Župni ured Kraljevica 551-830

Župni ured Križišće 286-292

Vodovod i kanalizacija 211-906

Elektroprimorje Rijeka 0800/300-412

KD Autotrolej 311-400

Dezinsekcija i deratizacija 
„Pestic“ 281-163

Pogrebne usluge 091-485-7560

Dimnjačarske usluge „Kamino“ 091 952 28 29

Odvjetnički ured odvjetnice 
Morene Lekan Štiglić 098 923 5871

GRADSKA UPRAVA
Adresa: Frankopanska 1A, 51262 Kraljevica
Telefon: 051/282-450
Fax: 051/281-419
e-mail: gradska.uprava@kraljevica.hr
RADNO VRIJEME:
Ponedjeljak - srijeda- četvrtak
07,30 - 15,30 sati
Utorak
07,30 - 16,30 sati
Petak
07,30 - 14,30 sati

UREDOVNO VRIJEME ZA STRANKE

Utorak
08,00 - 16,00 sati
Četvrtak
08,00 - 11,00 sati

REFERENT-KOMUNALNI REDAR

Marinko Tometić
Tel. 051/282-457
Mob: 098/9835505
marinko.tometic@kraljevica.hr

VLASTITI POGON

Upraviteljica Vlastitog pogona
Romina Tomasini Vujnović
romina.tomasini@kraljevica.hr
Viši referent
Marijan Jurinčić
Tel: 051/282-453
marijan.jurincic@kraljevica.hr

Info
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Grad Kraljevica pruža besplatnu
uslugu odvoza krupnog komunalnog
otpada

Građane molimo da se prvo jave u Vlastiti pogon
Grada Kraljevice kako bi se dogovorila lokacija i točan
termin za odvoz otpada. Marijan Jurincic, tel:282-453 ili 
mob: 098/9835504.

CJENIK OGLASNOG PROSTORA
1/1 stranica- 500,00 kn

½ stranice - 250,00 kn

¼ stranice - 150,00 kn

1/8 stranice - 100,00 kn

Prijave možete slati na e-mail:

ana.prodan@kraljevica.hr
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Jedinstveni broj na koji se možete obratiti
072-414-414

Moguće je i obraćanje Ministarstvu prometa, veza i

infrastrukture
01-616-9110,

te ministarstvu gospodarstva
01-610-6304

CENTAR ZA PARTICIPACIJU ŽENA U
DRUŠTVENOM ŽIVOTU

CENTAR ZA BESPLATNU PRAVNU POMOĆ
e-mail: centar.zena@hi.t-com.hr

mob: 095/3150200

web: www.centar-zena.hr

blog: www.stopnasiljunadzenama.blog.hr

STARTUP Inkubator Rijeka
Ružićeva 14, HR-51000 Rijeka, Croatia

T +385.51.209.940 · F +385.51.209.589

startup@rijeka.hr · http://startup.rijeka.hr

https://www.facebook.com/startuprijeka

Održavanje javne rasvjete
Kvarovi uočeni na javnoj rasvjeti prijavljuju se Upravnom
odjelu za komunalni sustav Grada Kraljevice, te je kod 
prijave radi preciznije identifikacije potrebno navesti broj 
stupa za koji se prijavljuje kvar.

Kontakti:
Antonio Linić 051/282-466
Ivan Jerčinović 051/ 282 – 454

Čišćenje septičkih jama
Za komunalnu uslugu čišćenja septičkih jama treba
zvati KD VODOVOD I KANALIZACIJA d.o.o., Rijeka.

Kontakt:
KD VODOVOD I KANALIZACIJA d.o.o., 
Rijeka
Tel. 051/ 353 - 885
E-mail: septičke@kdvik-rijeka.hr

Poziv
Pozivamo sve zainteresirane koji 
imaju iskustva u novinarskom radu ili 
fotografiji, ukoliko su zainteresirani 
za sudjelovanje u kreiranju našeg 
lokalnog lista „Frankopan“ da nas 
kontaktiraju na broj telefona:

282-465

ili na e-mail adresu

ana.prodan@kraljevica.hr.

Radujemo se budućoj suradnji!

Info
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